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Els projectes del FEOSL 
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ubicAció en eL territori
A l’Hospital, projectat als terrenys de 
l’antiga fàbrica Redosa de Montcada i 
Reixac, s’accediria des de la N-150 

03

La construcció de l’Hospital ernest Lluch 
es podria ajornar per motius econòmics
L’alcaldessa, com a presidenta de la Mancomunitat de Montcada, cerdanyola i Ripollet, ha demanat una entrevista amb el nou conseller de Salut

EQUIPAMENT SANITARI

Les manifestacions que ha fet 
el nou conseller de Salut de la 
Generalitat, Boi Ruiz, en la línia 
que no es construiran més hos·
pitals i que els centres sanitaris 
planificats per l’anterior govern 
restaran, de moment, aparcats 
fan preveure que l’Hospital Er·
nest Lluch no sigui una realitat 
a curt termini, una qüestió que 
preocupa els ajuntaments pro·
motors de la iniciativa, que no 
desisteixen d’executar el projec·
te. Per aquest motiu, la presiden·
ta de la Mancomunitat Intermu·
nicipal de Cerdanyola, Ripollet i 
Montcada i Reixac, l’alcaldessa 
montcadenca, María Elena Pé·
rez (PSC), ha enviat una carta al 
conseller sol·licitant una reunió a 
la que també assistiran l’alcalde 
de Ripollet, Juan Parralejo; l’al·
caldessa de Cerdanyola, Carme 
Carmona, i l’alcaldessa de Bar·
berà, Anna del Frago –tots tres 
del PSC. En la seva carta, la 
presidenta de torn de la Manco·
munitat recorda al conseller que 
l’hospital ha estat llargament rei·
vindicat pel teixit social i que “ha 
de donar servei a una població 
de més de 200.000 persones que 
pateix les conseqüències d’uns 
recursos hospitalaris que no po-
den absorbir la demanda amb 
la qualitat desitjada”. 

La lluita continua. La Plataforma 
en Defensa de la Sanitat Pública 
i de Qualitat està disposada a 
mantenir la seva lluita perquè es 

construeixi l’hospital però no a 
qualsevol preu ja que es posicio·
na radicalment en contra que la 
construcció i la gestió de l’equipa·
ment les faci una empresa priva·
da. “Les manifestacions de Ruiz 
no són cap sorpresa ja que ell 
prové de la patronal privada”, 
ha dit un dels portaveus del col·
lectiu, Ignacio Barquín, qui també 
ha criticat amb duresa l’actuació de 
l’anterior govern autonòmic i dels 
ajuntaments: “L’únic que han fet 
durant 8 anys ha estat marejar 
la perdiu”.

Reivindicació política. També des 
de l’oposició a l’Ajuntament, ICV·
EUiA ha qüestionat l’actuació 
política i el retard en la cessió dels 
terrenys. “Han utilitzat l’Hos-
pital com element publicitari i 
ara amb CiU arriben més re-
talls d’inversions i un canvi de 
model cap a la gestió privada”, 
ha dit el portaveu del grup, Josep 
M. González.
El PPC ha titllat d’“hipòcrita” 
l’actitud de la Generalitat. “Ara 
es demostra que són incapaços 
de complir les seves promeses 
i que van enganyar els ciuta-
dans” ha dit la regidora i dipu·
tada Eva García, qui ha presen·
tat una proposta de resolució al 
Parlament instant a garantir la 
construcció de l’Hospital. Esquer·
ra reconeix que la conjuntura di·
ficultarà l’execució del projecte 
“tenint en compte que el dèfi-
cit es concentra en la sanitat”, 
ha apuntat la portaveu del grup, 
Marta Aguilar.
Des del govern, Joan Carles Pa·
redes (CiU), defensa la necessi·
tat del centre sanitari però entén 
que “és el nou govern de la Ge-
neralitat el que ha de fixar el 
calendari”. 

Pilar Abián | Redacció

La decisió de construir 
l’Hospital la va prendre 
fa 8 anys l’exconsellera 
de Salut Marina Geli 
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L’alcaldessa de Montcada i Reixac, M. Elena Pérez (centre), al costat del batlle de Ripollet, Juan Parralejo, i l’alcaldessa de Cerdanyola, Carme Carmona

 Cronologia de la tramitació d’un projecte que s’ha allargat prop d’una dècada

La construcció de l’Hospital es re-
munta a final del 2004, quan la 
consellera de Salut, Marina Geli, 
anuncia la voluntat de construir un 
centre hospitalari lleuger per a Ripo-
llet, Montcada i Cerdanyola, al qual 
mesos després s’afegeix Barberà. 
Els ajuntaments implicats ofereixen 
els terrenys de Redosa, a la N-150, 
en ser un punt de confluència dels 
tres municipis, i s’inicien els tràmits 
perquè els propietaris privats cedei-
xin l’espai. Al 2005, el Pla sanitari 
del Vallès Occidental concreta les 
actuacions de Salut a la comarca i 
apunta la posada en funcionament 
d’un hospital –que mesos després 
es decidiria que s’anomenaria Er-
nest Lluch en record a l’exministre 
de Sanitat assassinat per ETA– do-
tat amb 200 llits als terrenys ce-
dits per la Mancomunitat. Al 2006 

s’aproven els plans di-
rectors i funcional del 
centre hospitalari i, a 
l’octubre, Geli posa la 
primera data per a la 
finalització del projec-
te, el 2010. Però un 
any després la titular 
de Salut anuncia als 
alcaldes que no esta-
rà acabat fins al 2011 
Paral·lelament, els municipis avan-
cen 120.000 euros cadascun per 
poder fer el concurs d’idees, que 
es convoca al 2008 i el resultat del 
qual es coneix un any després, al 
2009. L’agost d’aquest mateix any, 
l’empresa pública Gisa encomana 
a l’equip guanyador la redacció de 
l’avantprojecte.  
Al març del 2010 es produeix l’en-
derroc de les antigues naus de la 

fàbrica Redosa. En l’última visita 
pública que Geli fa a Montcada, al 
maig passat, la consellera manifesta 
que la crisi no afectarà la construc-
ció de l’Hospital però, malgrat tenir 
els tràmits aprovats, el projecte no 
es licita. Al novembre les eleccions 
autonòmiques propicien un canvi 
de govern i ara tot queda supeditat 
a les prioritats que estableixi el nou 
conseller, Boi Ruiz | SA
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Notícies bALAnÇ DeL MAnDAt
La portaveu d’Esquerra obre el 
cicle d’entrevistes per valorar els 
darrers 4 anys del govern local

pàg. 8

laveu.cat/noticies

ActiVitAt De LAFArge 
En el seu informe anual, la 
cimentera avala la seva gestió 
força criticada pels ecologistes

pàg. 7

L’Ajuntament s’ha acollit a la pròr·
ro  ga que permet el govern central 
per enllestir les actuacions que 
s’estan duent a terme a Montcada 
en el marc del Fons Estatal per a 
l’Ocupació i la Sostenibilitat Local 
(FEOSL), adreçades a millorar 
edificis patrimonials i promou·
re el medi ambient i les noves 
tecnologies.  Un dels projectes més 
ambiciosos és la xarxa ciclable, les 
obres de la qual ara es troben al 
carrer Rocamora. El carril també 
passarà per la rambla dels Països 
Catalans –per on enllaçarà amb la 
ronda de les escoles–, l’avinguda 
de la Ribera i el parc de les Aigües. 
Als carrers Major, Montiu, Colon, 
Bogatell i les rotondes de Bach i 
de la carretera de Ripollet es col·
locarà senyalització vertical.

També està pendent d’acabar la 
millora del llac perimetral del parc 
de la Llacuna, el Casino de Terra 
Nostra i la creació d’un espai po·
livalent sobre la terrassa del Casal 
de la Mina. Un projecte que s’ha 
enllestit recentment ha estat la mi·
llora del col·lector de Can Rocamo·
ra –al carrer Major–, mentre que 

actuacions com el condicionament 
de l’entrada de la Font del Tort, la 
dotació de mosquiteres als centres 
educatius públics, la millora de la 
calefacció del gimnàs de l’escola 
Font Freda i l’habilitació d’un es·
pai per a emprenedors al Centre 
Comercial El Punt fa mesos que 
van finalitzar. També va acabar la 
millora del paviment de les pistes 
del Font Freda i del parc del Turó 
Blau, tot i que l’Ajuntament ha re·
querit a l’empresa constructora fer·
ne una reparació perquè el resultat 
de l’obra no és l’esperat.

Noves tecnologies. En l’àmbit de la 
modernització de l’administració, 
ja ha acabat la implementació dels 
sistemes per fer més àgil la gestió 
dels inspectors de la via pública 
i dels agents de la Policia Local. 
A partir d’ara, es formarà el per·
sonal d’aquests departaments per 
tal que coneguin les noves eines 
de treball. També s’ha enllestit la 
virtualització dels servidors cen·
trals de l’Ajuntament, que permet 
al consistori una major capacitat 
per emmagatzemar dades i tenir 
més eines disponibles davant de 
problemes tècnics. Resta pendent 
la finalització del pla denominat 
‘L’administració sense papers’, per 
tal que els processos siguin més 
àgils i estalviar paper i la dotació 
de Wifi perquè hi hagi connexió 
gratuïta a  Internet a tots els equi·
paments públics.

L’Ajuntament demana una pròrroga a l’estat  
per finalitzar les obres de més envergadura
Silvia Díaz | Montcada

FONS ESTATAL PER A L’OCUPACIÓ I LA SOSTENIBILITAT LOCAL (FEOSL)

Les obres de la xarxa 
ciclable s’estan duent 
a terme a hores d’ara 
a la zona centre

Resta pendent la finalització de les obres de la xarxa ciclable, la Mina, el casino, el parc de la Llacuna i dues accions de noves tecnologies
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L’estat de les obres d’ampliació del Casal de la Mina permeten veure com quedarà la futura sala polivalent que s’està construint sobre la terrassa
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L’adjudicatària de l’asfaltat de la via pública 
està arranjant de nou els carrers Masia, Besòs 
(imatge) i Mina i a partir del dia 26 condicio-
narà Viver i Rec Comtal. L’asfaltat que s’hi va 
col·locar a mitjan de novembre només ha durat 
unes setmanes i els tècnics de l’Àrea de Política 
Territorial estan analitzant les causes que n’han 
provocat el deteriorament. També han sorgit 
problemes als carrers Montsant i Antoni Puja-
des, a Terra Nostra –on s’actuarà els dies 24 i 
25–, i a l’avinguda de la riera de Sant Cugat. 
L’Ajuntament i l’empresa van signar un acord 
per tal que les obres tinguin 10 anys de garan-
tia. En base a això, els arranjaments no tindran 
cap cost addicional per al consistori | SD

> L’asfaltat dels carrers a can 
Sant Joan s’ha de tornar a fer
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El Ple de l’Ajuntament, reunit el 23 
de desembre, va aprovar el pressu·
post per al 2011 amb el suport de 
l’equip de govern –PSC i CiU– i 
el vot contrari de l’oposició. L’exer·
cici econòmic ascendeix a gairebé 
35’5 milions euros, un 5% inferior 
al curs passat. “És un pressupost 
d’austeritat i moderació que, 
malgrat la conjuntura econòmi-
ca, manté els mateixos serveis a 
la ciutadania sense augmentar 
la pressió fiscal”, va dir el presi·
dent de l’Àrea Econòmica, Joan 
Maresma (CiU). 

L’edil va alertar que el 30% dels 
recursos del consistori es destinen 
a serveis impropis. En inversions, 

els comptes contemplen una parti·
da d’uns 3 milions d’euros que es 
destinaran, bàsicament, a finalitzar 
projectes ja iniciats i a la millora de 
la via pública.

Debat. ICV·EUiA va criticar el pro·
jecte, al qual no li va donar cap cre·
dibilitat perquè “per a vostès és un 
pur tràmit sense cap fonament 
al darrera”, va indicar el seu por·
taveu, Josep M. González. El PPC 
hi va votar en contra en considerar 
que els comptes estan fets sense 
tenir en compte la difícil situació 
econòmica i sense donar resposta 
als problemes de la ciutat. La por·
taveu popular, Eva García, va aler·
tar que “és molt perillós confiar a 
ingressar uns 9 milions d’aporta-
cions d’altres administracions en 
els temps que corren”. 
Esquerra va proposar al govern 
abstenir·se si acceptava reduir des·
peses en festes populars, mantenir 
els actuals cursos de català i fer un 

pla per millorar l’accessibilitat a la 
Font Pudenta. La portaveu, Marta 
Aguilar, va aprofitar per retreure 
als dos grups de l’executiu local 
que les seves propostes “ni tan sols 
les van arribar a tractar; aquesta 
és la voluntat i el diàleg que de-
mostren els partits governants”.
L’alcaldessa, M. Elena Pérez (PSC), 
va tancar el debat destacant el tre·
ball dels tècnics: “Estic orgullosa 
d’aquest document que, tot i les 
dificultats del moment, garan-
teix els serveis a la ciutadania”.

Moció. El nivell d’endeutament del 
consistori va centrar bona part del 
debat del Ple. L’oposició va criticar 

el govern en assegurar que el deu·
te és superior al 60%, mentre que 
Maresma va indicar que el grau 
d’endeutament és inferior a d’altres 
municipis similars a Montcada.
El pagament als proveïdors va ser 
motiu d’un debat intens durant 
l’aprovació dels pressupostos i en 
la recta final de la sessió Esquerra 
va presentar una moció per dema·
nar el compliment de la Llei de 
morositat per part de l’Ajuntament 
amb l’objectiu de pagar a les em·
preses en un termini màxim de 50 
dies. El text no es va aprovar ja que 
PSC i CiU van votar·hi en contra 
en considerar que no cal una mo·
ció per fer complir una llei.

el govern local aprova 
en solitari un pressupost 
de 35,4 milions d’euros

PLE DE DESEMBRE

El grau d’endeutament del consistori va centrar bona part 
del debat de la sessió plenària, l’última del 2010
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Un dels moments de la sessió plenària que es va fer el 23 de desembre a la Casa de la Vila

Sílvia Alquézar | Montcada

El govern manté que  
el deute és inferior al 
d’altres poblacions 
similars a Montcada

L’Ajuntament presentarà públi·
cament l’actualització del Pla Es·
tratègic en un acte obert a tota la 
ciutadania que tindrà lloc el 10 
de febrer a la sala institucional de 
la Casa de la Vila, a partir de les 
18h. L’acte el presidirà l’alcaldessa 
de Montcada i Reixac, M. Ele·
na Pérez (PSC), i comptarà amb 
la presència dels membres de la 
comissió estratègica del projecte. 
El document actualitza les línies 
estratègiques a seguir que es van 
fixar en el primer Pla Estratègic, 
presentat al 2005 després de dos 
anys de treball de l’Ajuntament i 
d’un grup de persones del muni·
cipi vinculades a tots els espectres 
socials i cívics.
Fonts municipals han explicat 
que el treball “pretén ser un 
marc de referència per a totes 
les actuacions que s’hagin de 
dur a terme a nivell munici-
pal”. Respecte al primer Pla Es·
tratègic, el nou document incor·
pora més punts relacionats amb 
la implementació de projectes 
socials. 

Silvia Díaz | Redacció

L’actualització 
del Pla estratègic
es presentarà 
el 10 de febrer
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> MONOgRàfIC

NOU ExERCICI ECONòMIC

el pressupost del 2011 optimitza els recursos 
municipals per mantenir la qualitat dels serveis
El pressupost del 2011 és fruit d’un treball rigorós i de cooperació entre totes les àrees 
municipals, en què s’han analitzat de forma exhaustiva les despeses generals i de funcio-
nament de l’ajuntament per tal d’ajustar-les al màxim. a tall d’exemple, la partida destinada 
a comunicació institucional i despeses protocolàries s’ha reduït en un 50%. El pressupost, 
de 35.434.434 euros, ha baixat un 4,9% respecte a l’any anterior. La disminució dels in-

gressos municipals i el descens de les aportacions de les administracions supramunicipals 
han obligat l’ajuntament a aprovar un pressupost de contenció i austeritat en la despesa 
ordinària, que prioritza els serveis públics de qualitat sense augmentar la pressió fiscal. L’acció 
de govern té un marcat accent social, amb l’aplicació de polítiques que tenen com a objectiu la 
millora de la qualitat de vida de la ciutadania des de tots els àmbits.

Malgrat la contenció en la despesa, l’ajust pressupostari ha per-
mès ampliar el servei de neteja viària i la recollida d’escombra-
ries per tal d’adaptar-lo a les noves necessitats del municipi. 
S’instal·laran dues noves bateries de contenidors soterrats a 
Mas Duran i s’adquirirà un nou vehicle de recollida. El servei de 
neteja s’ha reestructurat per optimitzar-lo al màxim i adequar-lo 
al creixement de la ciutat. A més, està prevista una nova confi-
guració del servei de recollida de mobles

ÀREA ECONòMICA
Coordinació i redacció: Gabinet de premsa
Més informació a www.montcada.cat

iMPuLS DeLS SerVeiS
Aprovat un pressupost de 35 
milions d’euros que potencia els 
serveis directes a la ciutadania

inVerSionS A LA ciutAt
Tota la capacitat inversora 
es destinarà a la millora 
del dia a dia del municipi

3,2 milions en inversions

M. eLeNA pÉReZ, ALcALdEssA dE MoNTcAdA i REixAc

“Mantenim els serveis i alguns els millorem”

El pressupost municipal del 2011 és fruit d’un treball en equip de totes les regido-
ries i de l’anàlisi de les necessitats de la ciutat, que hem pogut ajustar a la capaci-
tat d’ingressos de l’Ajuntament. N’estic molt satisfeta perquè, amb menys recursos 
econòmics hem aconseguit mantenir la qualitat dels serveis a la ciutadania, en uns 
moments tan complicats econòmicament per a les corporacions locals.
Pel que fa a les inversions hem apostat per aquells projectes amb una connotació 
social positiva. Des que vaig ser investida alcaldessa la meva prioritat han estat els 
serveis a les persones i he pogut comprovar que també es pot fer política social a 
través de les diferents àrees de l’Ajuntament des d’un punt de vista transversal, com 
ara a l’àmbit urbanístic, propiciant l’eliminació de barreres arquitectòniques, millo-
rant la seguretat dels vianants i  dels vehicles i generant nous espais d’ús públic 
per a la ciutadania.

Aquest és el pressupost de l’austeritat, de contenció de la despesa no prioritària, del rigor i de 
la solvència per fer front a la crisi. Fem una aposta decidida per mantenir els serveis d’atenció 
a la persona; volem fer de Montcada una ciutat que atén en especial als més vulnerables i 
desprotegits davant la profunda crisi econòmica que patim. Però també és el darrer pres-
supost d’una dècada en què les circumstàncies econòmiques en general i la bona gestió dels 
recursos econòmics municipals per gent preparada i amb experiència han possibilitat que 
a Montcada i Reixac s’hagi pogut desplegar un ampli programa inversor en infraestructures 
que ha transformat radicalment la ciutat. Però això s’ha acabat. Res tornarà a ser com abans. 
Hi ha una nova realitat amb menys recursos econòmics. Venen temps de més austeritat 
en què caldrà aprimar l’administració local; temps de més agilitat en la gestió dels serveis 
públics; de disminució de la pressió fiscal. Nous temps, una nova dècada, en què s’haurà de 
fer més, millor i amb menys diners. I en això estic personalment compromès.

joAN MAResMA, PREsidENT dE L’àREA EcoNòMicA

“Aquest és un pressupost en positiu”

L’Àrea Social ha prioritzat els serveis adreçats a les perso-
nes més desafavorides, així com la despesa en educació. 
Els dos principals exemples són l’atenció domiciliària, que 
atén les persones del municipi que es troben en situació 
de dependència, i les quatre escoles bressol públiques. 
D’altra banda, ha calgut ajustar les partides dels àmbits 
lúdic i cultural amb la premisa de garantir la qualitat de 
totes les propostes. 

Enguany s’augmentarà la plantilla de la Policia Local amb la in-
corporació de 4 agents. Amb l’objectiu d’incidir en el civisme i el 
compliment de l’Ordenança de Convivència Ciutadana, una altra 
prioritat del govern, es procedirà a la contractació de 8 agents 
cívics que treballaran en coordinació amb la unitat de Policia de 
Proximitat. I a l’augment de recursos humans cal sumar la imple-
mentació d’un pla de modernització destinat a millorar els proce-
diments i la gestió interna de la Policia Local.

La neteja viària s’amplia

Serveis a les persones

Més policies i agents cívics

Malgrat la crisi econòmica i les restriccions en la 
inversió pública del Govern estatal i la Llei d’es-
tabilitat pressupostària, l’Ajuntament invertirà en-
guany 3,2 milions d’euros en actuacions per a la 
millora de la via pública i dels equipaments.

*Urbanització del passeig sobre la c-17

*Remodelació de carrers i asfaltat 

*pla d’Estalvi i Eficiència Energètica

638 mil euros

426 mil euros

258 mil euros

06
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MARTA AGUILAR, PORTAVEU D’ESQUERRA

a tan sols quatre mesos per a les eleccions municipals ‘La Veu’ farà quinzenalment balanç amb els 
grups municipals del mandat que està a punt d’acabar. començant per l’oposició, Esquerra és el grup 
minoritari, amb dos representants, i la seva portaveu, Marta aguilar, inicia aquest cicle d’entrevistes en 
què repassarem els trets polítics i socials més rellevants per a la ciutat dels últims quatre anys

“el govern menysté les aportacions que fem 
com a oposició i això no beneficia la ciutat”

-Quina puntuació donaria a la 
gestió del govern durant aquest 
mandat?
És evident que, per a nosaltres, el 
govern suspendria. Creiem que les 
prioritats que ha marcat no són les 
que la ciutat necessita. Durant els 
primers dos anys s’ha fet una políti·
ca basada en l’especulació urbanís·
tica invertint els ingressos en nous 
equipaments. Nosaltres haguéssim 
treballat per un altre model.
-Com ara...
Durant l’època de vaques grasses 
hauríem invertit, per exemple, en 
potenciar els sectors industrial i co·
mercial. Els polígons són una font 
de recursos molt important i s’ha 
desaprofitat l’oportunitat de propi·
ciar que s’instal·lessin al municipi 
empreses de valor afegit. Tampoc 
s’han promogut la creació d’apar·
caments, la millora de la connecti·
vitat entre els barris ni iniciatives 
més directes a la persona com ara 
ajudar les escoles a la socialització 
de llibres. Contràriament, s’ha 
optat per fer equipaments que no 
podem mantenir.
-Com veu Esquerra la ciutat?
Continua mancada d’identitat i 

molt diferenciada per barris amb 
carrers deixats i bruts. Una ciutat 
sense projecció pròpia i sotmesa a 
les necessitats i voluntats de l’Àrea 
Metropolitana, tant pel que fa als 
serveis que donem com als peat·
ges que paguem. Nosaltres volem 
un municipi amb iniciativa i ambi·
ció, ja que té una ubicació excel·
lent per potenciar·les.
-Aquest mandat ha estat marcat 
per temes que afecten el futur de 
la ciutat. Un és el projecte de so-
terrament de la línia de Portbou. 
No renunciem a què el projecte es 
faci i cal continuar lluitant però es 
molt difícil perquè l’Estat ha fet una 
gran retallada en infraestructures i 
aquesta només és prioritària per 
a nosaltres. Penso que el govern, 
per deixadesa, va perdre una gran 
oportunitat en no condicionar des 
d’un principi aquesta obra amb la 
de la LAV. 
·La construcció de l’Hospital, 
també la veu complicada?
Doncs sí, perquè el nou govern ja 
ha dit que gran part del dèficit es 
concentra en sanitat i aquí no no·
més es tracta de construir un edifi·
ci, sinó de dotar·lo de recursos.
-Durant aquest mandat s’han 

començat a valoritzar residus a 
Lafarge sense el consens de les 
forces polítiques.
El nostre posicionament no ha 
variat.  No estem en contra de la 
valorització com a sistema ja que 
contribueix a reduir les emissions 
de CO2, sinó del fet que la cimen·
tera estigui tan a prop del nucli 
urbà, s’hauria de traslladar.
·Fins al moment ha estat molt 
crítica amb la gestió del govern. 
No hi veu res positiu? 
No és tant el què s’ha fet sinó el 
com s’ha fet. La creació de places 
d’escola bressol ha estat bé, enca·
ra que, en el nostre parer, falta un 
centre més per cobrir la deman·
da; el carrer Major també s’ha·
via de reformar però no amb els 
fons FEIL de l’Estat sinó amb els 
CAME, de l’Àrea Metropolitana, 
com estava previst en un inici, així 
l’obra no hauria causat l’impacte 
que va tenir en el comerç. És la 
manca de previsió i de planificació 
el que critiquem i el que dóna peu 
a què, per exemple, es faci el parc 
de la Llacuna i un any després de 
la inauguració s’hi hagin hagut 
d’invertir més de 200.000 euros 
en millores. El mateix ha passat 

amb la plaça Nicaragua. Això de·
mostra que no es fa un seguiment 
acurat dels projectes, no hi ha una 
exigència al darrera. La biblioteca 
està molt bé però també han sorgit 
problemes i el teatre no era cap ne·
cessitat amb el que ha costat.
-Com és la relació de l’oposició 
amb el govern?
No ens sentim respectats. El go·
vern ens ha menystingut, no té en 
compte les aportacions de l’oposi·
ció i això no beneficia la ciutat.

-La successió a l’Alcaldia ha es-
tat sens dubte el fet polític que 
ha marcat el mandat. Com han 
viscut aquest canvi?
La diferència ha estat molt gran. 
Hem passat d’un alcalde prepo·
tent i autoritari, però líder, a una 
alcaldessa amb bones maneres 
però mancada de lideratge, sense 
un grup potent que li doni suport i 
que sembla que només treballa per  
fer la campanya i per donar·li pro·
jecció i no per a l’Ajuntament. 

Pilar Abián | Montcada

Marta Aguilar, de 49 anys, és la portaveu d’Esquerra de Montcada i Reixac des de l’any 2000
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Iniciativa per Catalunya ha deci·
dit unilateralment que l’exconse·
ller d’Interior, Joan Saura, passi 
a ser senador ocupant l’escó que 
des del 2006 ha estat representat 
pel montcadenc Joan Josep Nuet. 
El càrrec, que s’atorga per desig·
nació parlamentària a partir dels 
últims resultats electorals, passarà 
a mans de Saura aquest mes de 
gener tot i que al setembre ICV i 
EUiA van acordar que amb dues 
formacions tindrien represen·
tants a Madrid –actualment n’hi 
ha la diputada d’ICV al Congrés 
(Núria Buenaventura) i Nuet, 
d’EUiA, al Senat formant part 
del grup Entesa Catalana de Pro·
grés. “Aquesta decisió trenca un 
acord signat en el sí de la coali-

ció i és clarament una acció de 
deslleialtat”, ha manifestat el fins 
ara senador qui, alhora, ha con·
firmat que el fet no tindrà conse·
qüències polítiques “cap de les 
dues parts ens podem permetre 
en aquests moments un trenca-
ment”, ha dit. 
Tot i així, Nuet no amaga la seva 
decepció: “Ha estat una etapa 
important i il·lusionant en la 
meva vida política i m’ha de-
cebut que hagi acabat així, en-
cara que estic disposat a seguir 
treballant en defensa del nostre 
projecte de país”. 

Vinculació municipal. Nuet, de 
46 anys, va néixer a Reus però 
fa més de 20 anys que resideix a 
Montcada on va ser regidor des 

del 1991 i fins al 2003. També va 
ser un dels impulsors de la crea·
ció d’EUiA i actualment és mem·
bre de la direcció d’Izquierda 
Unida·Federal (IU) fomant part 
del Consell Polític Federal, de la 
presidència i de l’executiva.

POLÍTICA

Pilar Abián | Redacció

nuet perd l’escó de senador que 
ocuparà l’exconseller Joan Saura 
El polític montcadenc, d’EUia, decebut amb la decisió que ha pres icV unilateralment
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Nuet segueix a la direcció d’IU

07



8 gener 2011Notícies

Pis en venda. Al passeig de la Font Pudenta. 
Amb ascensor, 3 habitacions, assoleiat. Preu: 
177.300 euros. Tel. 935 752 813.
Classes particulars. Llicenciat en ciències 
Químiques dóna classes a tots els nivells. Tel. 
687 826 761. Pepe.
Se vende. Hormigonera eléctrica, en buen es-
tado, seminueva. Tel: 664 307 546. sr. Julián.
Se vende. Estufa de butano con botella incluí-
da. seminueva. Tel. 935 641 959.
Oferta laboral. senyora s’ofereix per tasques de 

planxadora. interessats trucar al 619 391 166.
Compro. Móviles nuevos y de segunda mano. 
Teléfono 692 924 484.
English exchange. intercambio sin dinero. 
Practicamos el inglés hablado compartiendo 
algún talento o conocimiento artesanal, musi-
cal o culinario. Tel. 679 085 099.
Compro. Tebeos antics, còmics de superhe-
rois, manga, llibres, àlbums de cromos, pro-
grames de cinema, calendaris de butxaca i 
joguines en general. Tel. 630 930 616.

Vendo. Bolso de cámara de fotos con divisio-
nes de 40 cm de largo de 20x20. Precio 10 
euros. Tel 666 601 233.
En venta. Televisor y TdT por 40 euros. Tel 
666 601 233.
Grupo single. Vallés unido. si tienes ganas de 
pasarlo bien, conocer gente sana y tienes de 35 
a 50 años atrévete y llama al 627 598 581.
Selección de personal. se requieren tres per-
sonas para comercializar productos de alta nu-
trición. Tel 697 405 071 – saludnutri@gmail.

Tel. 935 726 492anuncis gratuïts  

LAFARGE

L’empresa destaca els beneficis econòmics i mediambientals i les entitats, els perjudicis a la salut

crítiques veïnals al balanç anual fet 
per Lafarge sobre la seva activitat

La Plataforma Antiincineració i el 
Grup de Medi Ambient·Ecologis·
tes en Acció han criticat durament 
el balanç del 2010 presentat per 
Lafarge en què la direcció de la 
cimentera avala la seva activitat 
afirmant que implica un benefi·
ci per a la població “A través de 
col·laboracions socials, impos-
tos, salaris i la contratació de 
serveis aportem anualment 14,5 
milions d’euros al nostre entorn, 
amb 200 llocs de treballs directes 
i indirectes i aportacions a enti-
tats”, afirma el director de la fac·
toria, Vicente Pedro. Altres de les 
qüestions que destaca l’empresa 
són que ha reduït les emissions 
de CO2 gràcies a la substitució de 
part del seu combustible tradicio·
nal per biomassa amb la crema de 
fangs de depuradora i la restaura·
ció del Turó. 

Reaccions. La Plataforma Antiin·
cineració ha respost Lafarge amb 
un escrit en què critica els seus 
arguments. “Pagar impostos no 
li agrada, però ho fa perquè no 
té un altre remei, i les aporta-
cions a entitats responen a la 
voluntat de rentar la seva imat-
ge”, assenya la el col·lectiu veïnal.
Pel que fa als suposats beneficis al 
medi ambient, la Plataforma diu 
que hi ha un gran desequilibri 
entre aquests i el perjudicis que 
l’activitat cimentera implica. “La 

valorització de residus és una 
activitat que està omplint els 
nostres pulmons de dioxines i 
furans”, diu l’escrit tot afegint 
una llarga llista d’afectacions que 
atribueix a la cimentera com ara 
els desperfectes en la xapa de vehi·
cles, terrasses i balcons provocats 
per la pols que genera la seva ac·
tivitat. El Grup de Medi Ambient 
també acusa Lafarge d’eludir 
parlar de contaminació. “La sa-

lut dels veïns no és moneda de 
canvi”, assenyala el comunicat 
del Grup ecologista tot afegint 
que la multinacional “silencia 
i amaga el més important: els 
milions de tones de partícules 
que emet diàriament, sumats a 
la superació dels límits de soroll 
i als altres contaminants que 
produeixen durant el procés de 
fabricació del ciment i la crema 
de residus”.

Pilar Abián | Redacció

 La Plataforma denuncia un nou episodi d’emissions

La Plataforma Antiincineració va 
denunciar a la Policia Local el 
passat 14 de gener un nou epi-
sodi de fums des del forn de la 
cimentera que no va donar peu 
a cap expedient perquè, segons 
l’empresa, no era res més que 
vapor d’aigua. “El que per a la 
cimentera és habitual per a no-
saltres és verí i ningú, ni tan sols 
la Policia, no hi ha anat a analit-
zar aquest fum per afirmar que 
no conté elements nocius”, ha 
assenyalat la Plataforma. Lafarge 
insisteix que les seves emissions 
són analitzades en continu en conne-
xió amb Medi Am bient de la Generali-
tat. Precisament, les dades recollides 
el dia 14 pel medidor de contami-
nació instal·lat a l’Escola D’Adults 
demostren que durant aquella jor-
nada el volum de partícules PM10 

va superar amb escreix el límit de 40 
PM10 (µg/m³) que marca la Directiva 
arribant en algunes hores fins a 99. 
“Això va passar entre les 9 i les 10h, 
coincidint amb el fum, així que dub-
tem que només fos vapor d’aigua”, 
ha apuntat la Plataforma | PA
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L’atur s’ha estancat a Montcada i 
Reixac, amb 2.912 persones en si·
tuació de desocupació a desembre 
del 2010, després de tres anys d’in·
tens increment –al 2007 hi havia 
un miler de persones aturades– a 
causa dels efectes de la crisi econò·
mica, segons l’anàlisi de les dades 
sobre l’atur que el 19 de gener va 
presentar en roda de premsa el 
regidor de Promoció Econòmica, 
Joan Carles Paredes (CiU), acom·
panyat pel secretari comarcal de la 
UGT, Josep Sancristòfol, i el dele·
gat de la patronal Pimec al Vallès 
Occidental, Miquel Martínez. 
“Els plans d’inserció i formació 
que fem en col·laboració amb 
l’empresariat i els sindicats han 
contribuït a estabilitzar la situa-
ció”, va dir Paredes, qui va apuntar 
que la taxa del 16% de desocupa·
ció sobre la població activa situa el 
municipi dins la mitjana comarcal. 

L’edil va indicar que durant l’any 
passat 1.350 persones van utilitzar 
els serveis de Promoció Econòmica 
i un centenar ha trobat feina.
Sancristòfol va destacar la bona 
entesa entre l’Ajuntament i el sin·
dicat: “Hem aconseguit bons 
resultats en una població que 
podria estar més colpejada en-
cara perquè hi ha molta indús-
tria, el sector més perjudicat per 
la crisi”. El representant de Pimec 
va apuntar que és important dur 
a terme accions de suport a les 
empreses per fomentar l’ocupació 
i va afegir que “els petits negocis 
tenen molts problemes per con-
tractar gent perquè no els arriba 
finançament”.
Paredes va avançar que pròxima·
ment es posaran en marxa la se·
gona edició dels plans d’ocupació 
i un projecte de formació i inserció 
laboral per a joves entre 18 i 25 
anys que no han superat l’ESO.

DADES SOBRE OCUPACIÓ

Promoció econòmica diu 
que l’atur està estancat
La UGT i pimec destaquen la bona entesa amb l’ajuntament

Silvia Díaz | Mas Rampinyo

D’esquerra a dreta, Martínez, Paredes i Sancristòfol, a les dependències de Promoció Econòmica

La direcció de Nissan ha adjudicat 
la fabricació a Europa de la nova 
furgoneta tipus pick·up a les plan·
tes de Barcelona (Zona Franca) 
i de Montcada (Pla d’en Coll). 
Aquesta decisió arriba després 
que els treballadors acceptessin 
en un referèndum un pla d’ajust 
salarial i de flexibilitat laboral 
per optar al projecte. L’arribada 
del nou vehicle suposarà, segons 
l’empresa, una inversió de 80 mi·
lions d’euros i garantirà la fabri·
cació de 60.000 vehicles i 3.200 
llocs de treball durant 10 anys. 
L’ajust, amb el suport de la UGT 
i la USOC i criticat per CCOO, 
inclou una contenció salarial entre 
els anys 2012 i 2014, una millo·
ra de la productivitat del 6% i un 
increment de la flexibilitat per fer 
front a les demandes del mercat.

Silvia Díaz | Redacció

nissan fabricarà 
la nova pick-up 
a catalunya
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La màquia és una formació vege·
tal densa formada per arbustos 
alts i pròpia de les terres de clima 
mediterrani i del seu nom deri·
va el mot maquis, pel fet que els 
guerrillers de la postguerra s’ama·
gaven entre aquesta vegetació. La 
Màquia és també el nom que ha 
decidit adoptar un grup de veïns 
de Vallençana·Reixac per batejar 
una nova entitat destinada a rei·
vindicar els valors del seu lloc de 
residència, a la serralada de Ma·
rina, declarat com a espai natural 
protegit. Tots ells coincideixen a 
pensar que la ciutat viu d’esquenes 
al bosc i que sols l’utilitza per al 
lleure sense cap més implicació. 

D’esquenes al bosc. “El Besòs se-
para dos móns amb diferents 
conceptes i velocitats de desen-
volupament”, explica un dels 
promotors de la iniciativa, Anto·

nio Álvarez, de Ca n’Ortigosa. El 
97% del bosc és propietat priva·
da i d’aquest, un 60% pertany a 
grans propietaris que no residei·
xen al territori “i no demostren 
excessiu interès per uns terrenys 
que no els aporten rendibili-
tat”, apunta Álvarez. Els petits 
propietaris tampoc no han estat 
capaços d’organitzar·se en defen·
sa d’un model de gestió de l’espai 
que vetlli pel compliment del pla 
d’ús públic del parc que, segons 
la Màquia, no s’aplica. “Mentre 
els particulars estem sotmesos 
a una legislació molt estricta, es 
toleren activitats amb gran im-
pacte ambiental sobre les quals 
no hi ha cap mena de control”, 
explica aquest veí, que es mostra 
crític amb la descoordinació que 
sovint hi ha entre administracions 
i especialment amb la gestió del 
Consorci del Parc de la serralada: 
“És un ens que gasta bona part 

dels seus recursos en automan-
tenir-se, que desconeix realment 
el que passa i té una capacitat 
resolutiva molt curta”.

Repercursió en l’entorn. Una de 
les qüestions que més preocupa 
la Màquia és l’impacte que cau·
sen en l’espai natural els negocis 
de restauració. “El trànsit de ve-
hicles cap als dos establiments 
que hi ha en el sector és conti-
nu, especialment els caps de 
setmana i la seva oferta, amb 
ball i discoteca, suposa una 
agressió mediambiental impor-
tantíssima”, assenyala Álvarez, 
qui també puntualitza que la Mà·
quia no està en contra d’aquests 

negocis però sí qüestiona el seu 
model lúdic basat, diu, en la festa. 
El portaveu del col·lectiu aboga 
per activitats respectuoses amb 
la natura: “Volem que es vingui 
al bosc caminant o en bicicleta; 
quanta més gent l’estimi, més 
serem per protegir-lo i per evi-
tar abocaments i botellons”.  
Davant d’aquesta realitat, l’entitat 
vol obrir un debat en què parti·
cipin la ciutadania i l’Ajuntament 
sobre com s’ha de gestionar un 
espai que, segons la Màquia, mai 
no apareix als programes electo·
rals. “El bosc no té capacitat de 
regeneració, s’hi ha d’intervenir 
amb planificació i actuacions 
concretes” opina Álvarez.

NEIx ‘LA MÀQUIA’

Pilar Abián | Vallençana-Reixac

Veïns de reixac creen 
una entitat en defensa 
d’aquest espai natural
L’associació vol que la ciutadania i l’ajuntament s’impliquin 
en un debat sobre quin ha de ser el model de gestió del bosc
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Álvarez, des del mirador de Ca n’Ortigosa amb el bosc com a fons i el Turó, més enllà del riu

Subvencions 
per fer projectes 
a la Serralada 
de Marina

Les entitats sense ànim de lucre 
interessades a fer activitats orien·
tades a promoure la participació, 
la formació, els estudis o qualse·
vol tema mediambiental vinculat 
a la serralada de Marina poden 
optar a una de les subvencions 
que atorga anualment el Consor·
ci encarregat de la gestió del parc. 
En total, l’ens destinarà 10.000 
euros a costejar actuacions i el 
màxim per entitat serà de 3.000 
euros. Les activitats que podran 
rebre els ajuts han de ser d’interès 
públic i estar vinculades als espais 
naturals protegits i es pot tractar 
tant de projectes culturals sobre la  
conservació i millora del patrimo·
ni del parc.
Les sol·licituds per optar a una 
subvenció es poden presentar 
abans del 28 de febrer al mateix 
Consorci (de dilluns a divendres, 
Compte Urgell, 187 de Barcelona 
i dissabtes, a la Rambla de Cata·
lunya, 126) o bé a qualsevol dels 
ajuntaments que formen part del 
parc, com és el cas del de Mont·
cada i Reixac. 

Pilar Abián | Redacció
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L’Oficina Tècnica del Besòs elabo·
rarà, per encàrrec de l’Ajuntament, 
un estudi per ordenar els espais que 
han de quedar alliberats al munici·
pi una vegada es facin realitat els 
projectes de soterrament previstos 
a les línies ferroviàries de Portbou i 
de Vic –el cobriment d’aquesta úl·
tima és una al·legació del consistori 
que encara ha de resoldre el Minis·
teri de Foment. Al treball hi haurà 

propostes i criteris per assolir un 
canvi en la configuració urbana de 
Montcada i Reixac, marcada per la 
gran presència de línies de tren. 

Fases. Per a la redacció del treball 
es farà una anàlisi i diagnosi de la 
situació urbana actual i futura per 
obtenir criteris per a l’ordenació, 
tenint en compte les propostes gua·
nyadores del concurs d’idees per al 
soterrament de la línia de Portbou 

que l’Ajuntament va dur a terme 
durant el 2007. A continuació, es 
redactaran els criteris i objectius 
per a la proposta de nova orde·
nació urbana, es concretarà quina 
es farà i, per últim, es definirà el 
pla d’acció per etapes. El projecte 
inclou la creació  d’una comissió 
tècnica de seguiment del treball 
integrada per tècnics redactors de 
l’Oficina del Besòs, de Barcelona 
Regional i del consistori.

URBANISME

Silvia Díaz | Redacció

estudi per ordenar la trama urbana 
un cop se soterrin les vies fèrries
L’ajuntament ha encarregat la realització d’aquest treball a l’oficina Tècnica del Besòs
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Tram de la línia ferroviària de Portbou –que se està previst soterrar en cinc trams– que passa per davant de l’Ajuntament

Els ajuntaments de Montcada 
i Reixac, Sant Llorenç Savall, 
Castellar, Sabadell i Barberà del 
Vallès han signat un conveni 
per col·laborar en la realització 
d’actuacions comunes en relació 
a la conservació de la diversitat 
biològica de l’àmbit fluvial del 
riu Ripoll. Mitjançant aquest 
document, les administracions 
signants es comprometen a tre·
ballar per divulgar els diferents 
espais naturals i patrimonials i 
impulsar accions de vigilància, 
comunicació, ordenances, resi·
dus, senyalització o itineraris, 
entre d’altres. 

Objectius. “Volem afavorir la 
recuperació de la biodiversitat 
a la zona, tant de la fauna com 
de la fora, i el manteniment de 
la llera”, ha explicat la regidora 
de Medi Ambient de Montcada i 
Reixac, Eva Gonzalo (PSC), qui 
ha recordat la decisió del con·
sistori de fa uns anys d’eliminar 
una part de la zona d’horts que 
lindava amb l’entorn fluvial, 
substituint·la per vegetació de 
ribera.

Lluís Maldonado | Redacció

conveni per 
donar un nou 
impuls al ripoll
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L’Ajuntament ha adjudicat la part 
que li correspon de les obres de 
condicionament de l’espai alli·
berat sobre la C·17 a l’empresa 
Moix, la mateixa que està duent 
a terme els treballs de millora dels 
laterals que sufraga la Generalitat 
–en el marc dels compromisos 
adquirits pel soterrament de la 
nacional al seu pas per Montcada 
i Reixac. El consistori s’ha de fer 
càrrec de la pavimentació de les 
zones de pas i col·locar·hi nova 

il·luminació i mobiliari urbà. El 
cost de les obres és proper als 
300.000 euros. 
Des de final de desembre estan 
en marxa a la zona les obres de 
millora que ha de dur a terme 
la Generalitat, que consisteixen 
a urbanitzar les zones verdes, 
instal·lar les xarxes de sanejament 
i l’enllumenat públic. Al llarg del 
tram, entre la plaça Espanya i el 
carrer Castelló, s’habilitaran tres 
zones d’estada. L’àmbit d’actua·
ció comprèn 3.731 m2.

URBANITZACIÓ DE L’ENTORN DE LA C-17

L’Ajuntament adjudica 
les obres que sufragarà
La millora l’assumeixen el consistori i la Generalitat

Silvia Díaz | Redacció

Les obres inclouen el condicionament d’espais situats al voltant de la plaça d’Águilas

comencen les 
prospeccions 
del projecte per  
soterrar la línia 
de Portbou

L’Administrador d’Infraestructu·
res Ferroviàries (Adif) ha infor·
mat l’Ajuntament que l’empresa 
encarregada de la redacció dels 
projectes constructius del so·
terrament de la línia de tren de 
Portbou al seu pas pel municipi 
està duent a terme sondejos al 
carrer Carril de Can Sant Joan. 
Davant d’això, l’alcaldessa, M. 
Elena Pérez (PSC), ha manifestat 
en un comunicat que “aquest fet 
demostra que el Ministeri està 
complint amb els compromisos 
de redactar i aprovar els projec-
tes del 2011 i poder començar 
el soterrament al 2012”. 
D’altra banda, Pérez ha demanat 
per carta al secretari d’Estat de 
Planificació i Infraestructures, 
Víctor Morlán, la constitució 
de la comissió que ha d’estar 
integrada per representants de 
Foment, de la Generalitat i de 
l’Ajuntament –i a la qual també 
ha demanat ser present la Plata·
forma Soterrament Total– amb 
l’objectiu de fer un seguiment 
dels projectes.

Pilar Abián | Redacció

La Plataforma 
Soterrament 
total continua 
fent accions

La Plataforma ciutadana Tracte 
Just·Soterrament Total continua 
les seves accions destinades a so·
terrar la línia de Portbou. Mem·
bres del col·lectiu es van reunir 
el 14 de gener amb una represen·
tació del govern municipal en·
capçalada per l’alcaldessa i van 
establir un calendari de reunions 
mensuals, des d’ara i fins a les 
eleccions municipals, per seguir 
de ben a prop les gestions que es 
facin en relació a aquest projecte. 
La Plataforma també va dema·
nar al govern que promogui una 
assemblea informativa al mes 
d’abril amb la presència de par·
lamentaris dels diferents partits 
representats al consistori. 
D’altra banda, col·lectiu ha sol·
licitat una entrevista amb el nou 
secretari de Mobilitat de la Gene·
ralitat –n’hi haurà una altra troba·
da a petició  del govern local. “No 
podem baixar la guàrdia, hem 
d’estar ben a sobre del projecte 
i així ho hem transmès a l’Ajun-
tament”, ha dit el portaveu de la 
Plataforma, Jaume Relat.

Silvia Díaz | Redacció
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Una de les tasques que durà a 
terme el nou servei d’agents cí·
vics que entrarà en funcionament 
a final de gener serà conscienciar 
els usuaris de la pista esportiva 
de la Ribera sobre els horaris 
d’ús. La presència constant de 
nens i joves jugant a pilota, espe·
cialment a la nit i a primera hora 
del matí, amb les molèsties que 
això comporta per als blocs de pi·
sos situats al costat, és una de les 
queixes que va plantejar l’AV del 
barri a la darrera reunió que va 
mantenir amb l’Ajuntament. 
L’entitat demana el trasllat de 
la pista als terrenys de Daico·
lorchem, però el govern local, tot 
i no descartar aquesta possibilitat, 

creu que el problema es pot so·
lucionar “establint uns horaris 
adequats que facin compatibles 
l’ús de la pista amb el descans 
dels veïns”, segons ha explicat 
el director de l’Àrea de Política 

Territorial, Albert Barenys. Els 
agents cívics s’ocuparan de fer 
pedagogia entre els usuaris de la 
pista, mentre que la Policia Local 
controlarà el compliment dels 
horaris que s’estableixin.

LA RIBERA

Laura Grau | La Ribera

Dos agents cívics faran pedagogia 
perquè la pista no s’usi fora d’horari
La policia Local vetllarà perquè l’activitat lúdica al recinte no destorbi el descans del veïnat 
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La pista és molt utilitzada pels nens i joves de la Ribera, però no sempre en horaris adequats
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El servei d’atenció telefònica 010 està inactiu per problemes tècnics i, segons 
ha informat el consistori, tornarà el 8 de febrer, en horari de 9 a 14h. Les 
persones que necessitin informació del municipi han de posar-se en contacte 
mentrestant amb l’Oficina d’Atenció Ciutadana (OAC) | SD

> el servei 010 es restablirà a principi de febrer

L’empresa Enagas està instal·lant una canonada de gas per tot el marge dret 
del Parc Fluvial del Besòs per abastir als dos nous grups de la central tèrmica 
de cicle combinat del riu situats a Sant Adrià de Besòs. El gruix més important 
de les obres es va iniciar al desembre i acabarà a final de març. En una primera 
fase s’executa tot el tram de les zones humides del marge dret de Montcada 
i Reixac i de Santa Coloma de Gramenet per tal d’evitar l’època de l’any amb 
més crescudes del riu, aprofitar l’aturada biològica de les plantacions de canyís 
per no afectar l’època de reproducció de les aus | PA

> instal·lació d’un gasoducte a la llera del besòs

Una quinzena de persones va rebre el 19 de gener un compostador per poder 
fer adob a casa, en el marc d’un taller (imatge) que es va fer a l’Ajuntament. El 
programa de foment del compostatge el duu a terme la Regidoria de Medi Am-
bient, en base a una subvenció de prop de 10.000 euros que va rebre a través 
del Fons Estatal per a l’Ocupació i la Sostenibilitat Local (FEOSL) | SD

> Més veïns s’afegeixen al compostatge

La Regidoria de Salut Pública i 
Consum recomana els montca·
dencs que estiguin interessats a 
conèixer en detall la nova llei del 
tabac a consultar el web gencat.
cat/salut on apareix un resum del 
que recull la normativa quant a 
on està prohibit fumar, quines són 
les excepcions a la mateixa, les 
responsabilitats davant del com·
pliment de la llei i què cal fer en 
cas d’incompliment. 
Una altra dada a tenir en compte 
són les sancions, que oscil·len entre 
els 30 i els 600 euros les lleus; i els 
601 i 10.000 euros les tipificades 
com a greus. Sanitat Respon també 
ofereix atenció personalitzada per 
informar les persones que vulguin 
deixar de fumar sobre quins són els 
recursos que tenen al seu abast.

Pilar Abián | Redacció

L’Ajuntament 
informa sobre 
la llei del tabac

Les Regidories de Comerç i de 
Salut Pública i Consum orga·
nitzen un nou curs de manipu·
ladors d’aliments per a treballa·
dors d’establiments comercials 
que es farà els dies 21 i 28 de 
febrer, de 9 a 14h, a la Casa de la 
Vila (Major,  32). 
El curs és gratuït i les classes les 
donarà una consultora experta 
en la temàtica. Tots els parti·
cipants obtindran un diploma 
acreditatiu sobre la seva for·
mació. Atès que les places són 
limitades, cal que els interessats 
s’inscriguin prèviament a través 
de la Regidoria de Comerç (Pro·
moció Econòmica), Alt de Sant 
Pere, 73 de Mas Rampinyo. Per 
a més informació, es pot trucar 
al telèfon 935 648 505.

Pilar Abián | Redacció

nou curs de 
manipulador 
d’aliments
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La preinscripció escolar per al 
curs 2011·2012 anirà enguany 
del 2 al 18 de febrer. La major 
demanda de places de P·3 es con·
centra a la zona centre, segons les 
dades provisionals de què disposa 
la Regidoria d’Educació. En base 
a aquesta informació prèvia, dels 
467 infants que al setembre aniran 
a l’escola per primer cop, 135 cor·
responen al centre del municipi, 
on hi ha places per a un centenar 
d’infants, i altres 53 a Montcada 
Nova i al Pla d’en Coll. Per aco·
llir el màxim d’alumnes possible 
en aquests sectors es crearan dos 
grup més de P·3, un al Reixac 
–que el curs vinent tindrà 3 clas·
ses d’aquest nivell educatiu– i un 
més al Font Freda. 

“El nostre objectiu és que el Font 
Freda sigui el centre de referèn-
cia de dues línies; el grup del 
Reixac és provisional, no apos-
tem per escoles de tres línies”, ha 
manifestat la regidora d’Educació, 
Ana Rivas (PSC), qui també ha 
reconegut que si bé al Reixac és 
complicat crear una altra aula per 
la limitació d’espai, a El Turó, una 

altra escola de la zona centre “és 
impossible, l’edifici actual no 
pot absorbir cap grup més”.
Aquest curs, el col·legi Mas Ram·
pinyo acollirà dues línies de P·3 en 
comptes de tres i estrenarà el nou 
edifici, ja que els primers alum·
nes del centre iniciaran l’etapa de 
primària. Pel que fa a la resta de 
zones, entre el Mas Rampinyo i 
l’Elvira Cuyàs es podrà donar co·
bertura a les necessitats d’aquesta 
zona mentre que a Can Sant Joan, 
Can Cuiàs, Terra Nostra i la Font 
Pudenta, segons les dades inicials, 
hi haurà més demanda que oferta. 
A la concertada, el Ginesta i La 

Salle disposen d’una línia cadas·
cun i el Sagrat Cor, de dues.

Secundària. A Montcada, el total 
de places a primària que s’oferten 
és de 425 i la demanda potencial 
és de 467. “Per experiència, quan 
tenim les dades reals, aquesta 
diferència disminueix perquè 
hi ha famílies que escolaritzen 
els seus fills fora”, ha indicat Ri·
vas. A secundària, les dades diuen  
que al municipi hi ha 335 joves 
que farien primer d’ESO el curs 
vinent, demanda que quedaria 
coberta pràcticament amb les 330 
places disponibles al municipi. 

Societat
laveu.cat/societat

MÉS A ProP
Una nova campanya acosta 
els serveis públics a la 
població més gran de 80 anys

pàg. 17pàg. 15

PREINSCRIPCIÓ 2011-2012

Silvia Díaz | Redacció

el reixac i el Font Freda acolliran el 
curs vinent una tercera aula de P-3
El col·legi Mas Rampinyo estrenarà l’edifici de primària i a secundària, es manté la mateixa oferta

Segons les dades del 
cens, hi haurà més 
demanda al centre, Can 
Sant Joan, Terra Nostra 
i a la Font Pudenta

WWW.LAVeu.cAt
El portal audiovisual de 
Montcada comunicació 
es consolida durant el 2010

Sa
N

ti
 r

o
M

er
o

Un grup de pares i mares va visitar l’escola Reixac durant la jornada de portes obertes que va oferir el centre el 19 de gener

Per col·laborar amb la conciliació 
de la vida laboral i familiar durant  
la Setmana blanca –del 7 a l’11 de 
març–, l’Ajuntament, l’Institut Mu·
nicipal d’Esports i Lleure (IME) 
i la Federació d’AMPA proposen 
a les famílies dos casals durant 
aquests dies. Les inscripcions a 
l’activitat de les regidories d’Edu·
cació i d’Infància i Joventut, per a 
infants de P·3 a 6è de primària, 
s’han de fer entre el 31 de gener i 
el 4 de febrer a les AMPA de totes 
les escoles públiques o bé a La Gi·
nesta. El Casal es farà a les escoles 
Reixac, Elvira Cuyàs i El Viver, 
de 9 a 13h i el preu és de 50 euros. 
A banda, s’ofereix l’acollida mati·
nal, de 8 a 9h (13 euros); ludoteca, 
de 15 a 17h (13 euros) i menjador 
(6,75 euros per menú). 

Casal esportiu. Les inscripcions a 
l’activitat de l’IME s’han de fer 
del 31 de gener al 3 de febrer a 
les oficines del departament (Tar·
ragona, 32), de 9 a 13h i de 17 a 
19h. Les activitats es dividiran en 
set grups, en funció de l’edat dels 
infants –hi poden participar els 
nascuts entre el 1995 i el 2007– i 
el cost del Casal, de 9 a 13h, és 
de 40 euros. Amb el dinar inclòs, 
el preu és de 75 euros (9 a 15h) i 
amb dinar i ludoteca, 95 euros (9 
a 17h). També hi ha l’opció d’anar 
de 9 a 13h i de 15 a 17h, sense 
dinar, per 63 euros i s’ofereix un 
servei de ludoteca matinal, de 8 a 
9h, per 12,50 euros. Les activitats 
esportives es faran al pavelló Mi·
quel Poblet i a les instal·lacions de 
Montcada Aqua.

Silvia Díaz | Redacció

inscripcions per 
als casals de la 
Setmana blanca

 Institut Montserrat Miró

El pròxim curs, l’institut Mont-
serrat Miró s’haurà de dotar de 
nous espais per cobrir les neces-
sitats educatives dels alumnes. 
Dins del mateix recinte s’habi-
litaran dues aules en un mòdul 
prefabricat amb lavabos i un 
magatzem. En principi, aquest 
serà l’últim curs que funcioni 
l’edifici del carrer Carrerada, ja 
que la previsió és que per al curs 
2012-1013, el nou institut obri 
portes, situat a l’equipament que 
es construirà al Pla d’en Coll, a 
l’antiga zona d’atletisme | SD
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La proposta de l’AMPA de l’INS 
Montserrat Miró de crear una 
escola de pares al municipi ha 
estat ben rebuda per la Federació 
d’AMPA que ha acordat organit·
zar una comissió per impulsar el 
projecte a la qual es poden sumar 
les associacions de pares que hi 
vulguin participar. Tal com ha ex·
plicat la representant de l’esmen·
tat institut, Carolina Ibáñez, “del 
que es tracta és de facilitar la 
formació dels pares i les mares 
com a responsables directes de 
l’educació dels seus fills mitjan-
çant tallers i conferències”. Al 
cicle d’activitats se sumarien les 
que actualment oferta l’AMPA 
de La Salle que, juntament amb 
el Sagrat Cor, és un centre amb 
tradició en aquest àmbit.

Recursos disponibles. La propos·
ta, adreçada tant a primària com 
a secundària, planteja diferents 
possibilitats aprofitant els recursos 
que oferten organismes com ara 
la Diputació de Barcelona que, 

a través de la Xarxa de televisi·
ons locals produeix el programa 
Famílies i escola, amb reportatges i 
debats sobre diferents qüestions 
com ara la salut i l’alimentació, el 
diàleg amb els fills, com ajudar·los 
a ser independents i responsables 
alhora o com marcar els límits.
També les federacions FAPAC i la 
FAPAES posen a disposició dels 
centres associats cursos, tallers i 
xerrades col·loqui. I dins del pro·
pi municipi, tant el CSMIJ (Cen·

tre de Salut Mental Infantil i Ju·
venil) com el Centre d’Assistència 
Primària o fins i tot la Fundació 
Projecte Home d’ajuda a drogo·
dependents han mostrat la seva 
predisposició a fer xerrades sobre 
les temàtiques del seu àmbit que 
els pares plantegin. 
Les AMPA interessades a impul·
sar aquest projecte es poden po·
sar en contacte amb la la FAMPA 
a través del seu correu electrònic 
fampamir@gmail.com.

EINA EDUCATIVA

Pilar Abián | Redacció

iniciativa conjunta de les AMPA del 
municipi per crear un escola de pares
La proposta, impulsada per l’aMpa del Montserrat Miró, compta amb el suport de la FaMpa
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L’escola de pares vol donar eines a les famílies com a responsables directes de l’educació dels fills

El Kursaal acollirà fins al 27 de ge·
ner l’exposició ‘I tu, de què vas?’, 
una mostra itinerant sobre la pre·
venció del consum de drogues que 
s’adreça a adolescents entre 12 i 16 
anys. L’exposició, organitzada per 
la Diputació de Barcelona, es va 
inaugurar el 12 de gener en un acte 
que va comptar amb la presència 
de la presidenta de l’Àrea Social, 
Ana Rivas (PSC), la regidora de 
Salut Pública, M. Carmen Gon·
zález (CiU), i el cap tècnic de l’Àrea 
de Benestar Social de la Diputació, 
Francesc Fernández, qui va recor·

dar que “les drogues no són la 
solució als problemes”. 
Mitjançant cinc espais, els joves 
treballen la informació, les influèn·
cies, les actituds i la presa de deci·
sions, amb l’objectiu de prevenir o 
retardar l’edat d’inici del consum 
de drogues. La mostra s’ha com·
plementat amb visites dels escolars 
i una xerrada amb les famílies. 
González va avançar que el seu 
departament està treballant en 
l’actualització del Pla Local sobre 
Drogues, que es portarà al Ple de 
l’Ajuntament en el primer trimes·
tre d’aquest any.

JOVES I SALUT

Sílvia Alquézar | Can Sant Joan

exposició per prevenir 
el consum de drogues
La mostra, adreçada als joves, es pot visitar al Kursaal

D’esquerra a dreta, Rivas, González i Fernández, durant la inauguració de l’exposició
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NORMALITZACIÓ DEL CATALÀ

esquerra vol consensuar una moció  
a favor de la immersió lingüística
La caL i Montcada Decideix van convocar una mobilització contra la decisió del Suprem
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El grup municipal d’Esquerra 
presentarà al Ple de gener, que se 
celebrarà el dia 27, una moció de 
rebuig a la sentència del Tribunal 
Suprem que insta el govern central 
a modificar el sistema educatiu per 
equiparar el castellà com a llengua 
vehicular al costat del català. Al 
document –que els republicans 
volen consensuar amb el màxim 
de forces possible–, els sobiranis·
tes mostren el seu desacord amb el 
dictamen, entenent que “significa 
la fi del sistema d’immersió lin-
güística a les escoles catalanes”. 
Esquerra considera que l’actual 
model lingüístic ha portat resultats 
positius en l’educació a Catalunya, 
donant lloc a un sistema que “en 
cap cas ignora el coneixement 
del castellà i, per tant, és el mo-
del que cal continuar aplicant”. 
El grup municipal d’ICV·EUiA 
ha avançat ja que donarà suport 
a la moció. 

Concentració. Membres de la sec·
ció local de la Coordinadora d’As·

sociacions per la Llengua (CAL) 
i de la plataforma Montcada De·
cideix van protestar el 23 de de·
sembre davant de la Casa de la 
Vila –mentre se celebrava el Ple 
ordinari– contra la sentència del 
Suprem, en considerar que és 
un nou atemptat contra els drets 
de Catalunya com a poble. Les 
dues entitats van fer una crida a 
la desobediència per defensar la 
immersió lingüística a les escoles, 
ja que opinen que la decisió de 

l’òrgan judicial espanyol d’obli·
gar la Generalitat a modificar el 
sistema d’immersió lingüística per 
equiparar el castellà amb el català  
“posa les bases per separar els 
infants en funció de la llengua 
dels seus pares”. Les associacions 
emmarquen la decisió del Suprem 
en “la involució lingüística que 
estan promovent l’espanyolisme 
emparant-se en la sentència del 
Tribunal Constitucional sobre 
l’Estatut”.

Silvia Díaz/Laura Grau | Redacció

Membres de Montcada Decideix i la CAL es van concentrar en contra de la sentència del Suprem

La segona edició dels llibres sobre 
els Drets Humans i la infància, una 
iniciativa de la Regidoria d’Integra·
ció Social, Cooperació i Solidaritat, 
l’han il·lustrat els alumnes d’El 
Turó –que hi participa per segona 
vegada– i Elvira Cuyàs. Les auto·
ritats municipals –encapçalades per 
l’alcaldessa, M. Elena Pérez (PSC), 
i el regidor del departament orga·
nitzador, Carles Guijarro (PSC)– 
van lliurar el 18 de gener a l’escola 
del carrer Montiu exemplars de la 

publicació durant un acte similar al 
que es farà el dia 25 perquè els in·
fants del col·legi de Mas Rampinyo 
rebin els seus lots de llibres. 
El volum explica els Drets Hu·
mans amb els dibuixos que un 
jurat ha seleccionat entre totes els 
treballs fets pels nens i nenes. La 
publicació parla sobre l’alimenta·
ció, l’habitatge digne, la necessitat 
que els infants disposin d’atenció 
sanitària especial, la família, l’edu·
cació i la protecció contra la vio·
lència, entre d’altres.

SEGONA EDICIÓ

Silvia Díaz | Montcada

el turó i l’elvira cuyàs 
dibuixen els Drets Humans
Els alumnes dels centres han participat en la publicació del volum
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Un alumne de cinquè d’El Turó pronuncia un dels drets humans relacionats amb la infància

Marta
Bacardit

Sáez
14è aniversari

“Et sé molt lluny però em convides
amb els ulls clars a recordar-te
i ara amb un gest desmesurat
faig del teu gest el meu miratge”

Miquel Martí i Pol
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GENT GRAN

La campanya ‘Més a prop’ s’adreça a les persones que no són usuàries de Serveis Socials ni consten com a depenents

el consistori informa els majors de 80 
anys dels recursos a què tenen dret

Segons les dades del padró, a 
Montcada i Reixac resideixen 
més de 550 persones majors de 
80 anys que mai no han requerit 
assistència des dels Serveis So cials 
de l’Ajuntament. Per tal d’esbri·
nar si aquest fet respon a que 
no necessiten cap servei o bé al 
desconeixement sobre els recur·
sos que els aporten les diferents 
administracions, s’ha posat en 
marxa la campanya ‘Més a prop’. 
Es tracta d’un projecte cofinançat 
per la Diputació de Barcelona i 
el consistori, que compta amb la 
col·laboració de la Creu Roja. 
“La gent gran mereix una aten-
ció especial”, explica la regidora 
de Serveis Socials, M. Carmen 
González (CiU), conscient que 
probablement la majoria d’aques·
tes persones no necessiten, ara 
per ara, cap ajuda perquè no 
són depenents “però és possible 
–apunta– que, en el futur, en re-
quereixin i, per això, els volem 
explicar a què tenen dret”.

Entrevistes concertades. Dues 
professionals de la Creu Roja 
diplomades en treball social en·
trevisten a domicili, amb cita 
prèvia concertada via telèfon, 
les persones grans que volen ser 
informades sobre l’oferta de pres·
tacions, serveis i entitats socials 

de la població. Aquest contacte 
directe serveix també per detectar 
situacions de risc o vulnerabilitat 
i per realitzar o iniciar gestions 
relacionades amb els serveis so·
cials. “En aquests casos l’ajuda 
que els podem prestar és molt 
important i, per això, penso 
que només que una persona 
se’n pugui beneficiar d’alguna 
manera, la campanya paga la 
pena”, diu González. 
La informació que les tècniques 
recullin, fruit d’aquestes entrevis·

tes, serà també una eina molt útil 
per a Serveis Socials cara a plani·
ficar la seva actuació adreçada a 
les persones grans de la població.

Càlida rebuda. Nici Calizaya és una 
de les entrevistadores de la Creu 
Roja que visita aquests dies gent 
gran a domicili. “La veritat és que 
ens reben molt bé i agraeixen 
que els donis la informació en-
cara que molts dels entrevistats, 
de moment, no necessiten assis-
tència”, explica. Aquest és el cas  

d’Estrella Gargallo, de 88 anys, 
que tot i viure sola, encara és 
força independent i compta amb 
el suport de la seva germana i el 
seu cunyat, veïns d’escala. “Amb 
ells a prop i una noia que em fa 
les tasques domèstiques, me’n 
surto prou bé tota sola”, comen·
ta. No obstant això, aquesta veïna 
reconeix que la campanya ‘Més a 
prop’ pot ser d’ajuda per a moltes 
persones. “La gent gran també 
ens mereixem que estiguin per 
nosaltres”, conclou.  

La tècnica de la Creu Roja Nici Calizaya explica a Estrella Gargallo quins són els recursos de què pot disposar en el futur, un cop els necessiti

Pilar Abián | Redacció

L’Ajuntament s’ha adherit a la 
campanya engegada per l’entitat 
sense ànim de lucre Sigre Medi·
camentos y Medio Ambiente per 
fomentar el reciclatge de medica·
ments d’origen domiciliari. Sota 
el lema ‘Reciclar medicaments, 
un costum molt sa’, la iniciativa 
pretén sensibilitzar la ciutadania 
sobre la importància que té per 
a la salut i per al medi ambient 
dipositar els envasos i la resta de 
fàrmacs als punts de recollida de 
les farmàcies.
Els cartells informatius incidei·
xen en el doble benefici que 
s’obté amb el reciclatge: per una 
banda a nivell sanitari, evitant 
l’automedicació i l’ús de medi·
caments en mal estat de conser·
vació o caducats i, per l’altra, el 
mediambiental, oferint un tracta·
ment adequat a aquests residus i 
evitant que siguin llençats a les 
escombraries o per l’aigüera.

Silvia Díaz | Redacció

Promoció del 
reciclatge dels 
medicaments

Les farmàcies disposen d’un punt de recollida
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L’associació de Gent Gran de 
Montcada i Reixac i Gent Gran 
Activa de Montcada i Mas Ram·
pinyo –les dues entitats vinculades 
al Casal de Montcada i Reixac, si·
tuat al parc Salvador Allende– ofe·
reixen des del 17 de gener classes 
d’iniciació a la informàtica gràcies a 
un acord amb la Regidoria de Par·
ticipació Ciutadana, que els cedeix 
un espai a la Casa de la Vila per 
poder dur a terme la formació. En 
principi, les associacions dediquen 
les primeres sessions a formar 
monitors que, posteriorment, s’en·
carregaran d’oferir cursos als seus 
associats. De fet, els professors dels 
cursos ara iniciats són voluntaris 
del Casal de la Mina que van parti·
cipar en un projecte de la Diputació 
de Barcelona sobre noves tecnolo·
gies denominat ‘I tu perquè no?’ 
L’Ajuntament ha col·laborat amb 
aquest projecte en el marc del pla  
‘Montcada Connect@’, que pretén 
acostar la informàtica i les noves 
tecnologies a tota la població. 

participació ciutadana ha cedit un espai per fer els tallers a la casa de la Vila

MONTCADA CONNECT@
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Silvia Díaz | Montcada

El president del Casal de la Mina, José M. Rubio (dreta), és el professor d’un dels cursos

L’oAD organitza 
un nou taller 
sobre noves 
tecnologies

Silvia Díaz | Redacció

conveni per 
atendre les 
especificitats 
del poble gitano

La Regidoria de Dona i Igualtat 
organitza un nou curs gratuït  
d’iniciació a la informàtica adre·
çat a dones en situació d’atur o 
que treballin i necessitin accedir a 
l’aprenentatge de les noves tecno·
logies. Les persones que tinguin 
disponibilitat en horari de  matí 
faran el curs a la Casa de la Vila, 
els dimarts i els dijous de 9 a 11h, 
de l’1 de febrer al 23 de març. Per 
a qui necessiti el torn de tarda, les 
sessions tindran lloc al Kursaal 
(Masia, 39) de Can Sant Joan, els 
dilluns i els dimecres de 16 a 18h, 
del 31 de gener al 22 de març. 
L’OAD ofereix 25 places i les ins·
cripcions s’han de tramitar a l’Ofi·
cina d’Atenció a la Dona (OAD), 
situada a la tercera planta de la 
Casa de la Vila (Major, 32). Les 
places s’adjudicaran per estricte 
ordre d’arribada. L’horari d’aten·
ció és de 8 a 15h de dilluns a di·
vendres, a excepció dels dijous, 
que és de 14 a 20h. També es pot 
trucar al telèfon 935 651 122 o bé 
enviar un correu electrònic a ofici·
nadona@montcada.org.

Silvia Díaz | Redacció

 
Totes aquelles entitats que encara 
no hagin presentat la justificació 
de les subvencions del 2010 –un 
document necessari per optar als 
ajuts municipals per al 2011– te-
nen fins al 31 de gener com a mà-
xim per fer efectiu el tràmit. La ins-
tància s’ha de presentar al registre 
a l’Oficina d’Atenció Ciutadana 
(OAC) i ha d’incloure la memò-

ria de les actuacions realitzades 
acompanyada de les factures ori-
ginals o fotocòpies compulsades. 
Per a qualsevol dubte o aclari-
ment, les entitats s’han d’adreçar 
al departament de Participació 
Ciutadana. Al portal d’entitats, 
allotjat al web www.montcada.cat, 
es pot descarregar l’imprès que 
s’ha de portar al registre | SD

Justificació de les subvencions del 2010 

L’Ajuntament i la Fundación Secre·
tariado Gitano han signat un acord 
per a la implementació d’accions 
orientades a potenciar la inclusió 
social del poble gitano. El consisto·
ri es compromet a aportar 32.400 
euros, provinents d’una subvenció 
del Departament de Governació i 
Administracions Públiques de la 
Generalitat, per a la realització de 
diversos projectes amb la finalitat 
d’afavorir l’accés a la formació i a 
la inserció laboral del col·lectiu. 

Curs per a dones. En aquest marc 
hi ha en marxa el termini d’ins·
cripció per a un curs de planxa i 
bugadaria adreçat a dones gitanes 
en situació d’atur. L’inici de les 
classes serà al febrer i la forma·
ció inclou pràctiques a empreses. 
Per fer la matrícula es pot anar a 
la seu de l’entitat, situada al car·
rer Segadors, 2, de Barcelona (6a 
planta). També es pot trucar al 
telèfon 932 745 582 o enviar un 
correu a l’adreça margarita.diaz@
gitanos.org o susanna.pallarola@
gitanos.org.

La direcció dels Centres d’Aten·
ció Primària (CAP) de Montcada 
ha confirmat que el servei de pe·
diatria es mantindrà als dos am·
bulatoris de la ciutat. El CAP Les 
Indianes disposa de quatre met·
ges, mentre que al centre n’hi ha 
dos. Alguns veïns han mostrat el 
seu malestar perquè el CAP del 
centre es queda en algunes ocasi·
ons sense cap facultatiu. 

Ocasions puntuals. Segons el res·
ponsable dels ambulatoris locals, 
Miquel Barbany, aquesta situació 
es produeix quan hi ha algun 
metge  de vacances o de baixa, 
com succeix ara al centre. “Per 

oferir el servei més òptim des 
de les 8 a les 20h, és millor cen-
tralitzar els metges en un ma-
teix espai”, explica Barbany, qui 
afegeix que el CAP Les Indianes 
és més adequat per atendre la po·
blació infantil. En aquest sentit, 
el director dels dos ambulatoris 
ha indicat que cobrir els dos cen·
tres matí i tarda és impossible 
avui dia “donada la manca de 
pediatres que existeix”. 
El CAP del centre dóna servei 
a uns 4.500 infants, mentre que 
el de Les Indianes, ubicat al Pla 
d’en Coll i inaugurat al mes 
d’abril del 2007, s’adreça a una 
població infantil d’aproximada·
ment 2.000 usuaris. 

SALUT PúBLICA

Sílvia Alquézar | Montcada

el servei de pediatria es mantindrà 
als dos ambulatoris de la ciutat
El cap Les indianes disposa de quatre metges i el del centre té dos facultatius més

Una infermera atén un infant de pocs dies
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cursos per afavorir el contacte 
de la gent gran amb la informàtica
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El portal de notícies va tenir durant l’any passat una mitjana de 516 consultes diàries

Laveu.cat va incrementar al 2010 
el nombre de visites en un 70%

Durant el 2010 el portal de notí·
cies www.laveu.cat va superat 
amb escreix la xifra de visitants 
i de consultes respecte l’any an·
terior. En total, el web va rebre 
188.503 visitants amb una mitja·
na de 6.928 usuaris únics i 516 vi·
sites diàries. Aquestes dades supo·
nen un increment del 70% quant 
al nombre d’entrades –111.073, al 
2010–, xifra prou significativa que 
constata la consolidació del mitjà 
nascut al setembre del 2008. “El 
creixement que hem tingut res-
pon a l’aposta que hem fet per 
mantenir el mitjà viu i actualit-
zat els set dies de la setmana”, 
ha explicat el gerent de Montcada 
Comunicació, Lluís Maldonado, 
tot afegint que al 2011 “el depar-
tament continuarà treballant 
per potenciar els continguts del 
web amb la incorporació de 
més audioviosuals, reportatges 
i entrevistes”.

Informació pública. Laveu.cat és 
un portal de notícies que tracta 
exclusivament informació local i 
està directament vinculat al but·
lletí municipal La Veu de Montcada 
i Reixac que s’edita cada quinze 
dies en format diari des del’or·
ganisme autònom Montcada 
Comunicació. El web s’actualit·
za a diari i incorpora notícies, fo·
tografies i videos informatius de 
producció pròpia.

El portal laveu.cat s’actualitza a diari amb informacions vinculades al municipi

Pilar Abián | Redacció

 El web montcada.cat també continua a l’alça

El portal municipal www.montcada.
cat va registrar un total de 244.497 
visites durant l’any 2010, cosa que 
suposa un increment del 10% res-
pecte l’any anterior. Es van comp-
tabilitzar fins a 134.067 usuaris di-
ferents, un 28% més que el 2009, 
que van visitar un total de 790.402 
pàgines de la web (+2%).
Entre les seccions més consulta-
des destaca la d’ofertes de treball, 
que ha duplicat les visites respecte 
al 2009, amb un total de 24.706 
(+93,42%). També ha experimen-
tat un increment important el perfil 
de contractant, dins la secció de 
gestió municipal, amb un total de 
19.772 visites (+10%), així com les 
webs municipals, que ha arribat 
a les 13.665. Les farmàcies són 

la tercera secció més consultada, 
amb 16.098 visites (-4,22%). 

Altres consultes. Per darrera que-
den les notícies d’actualitat, amb 
12.560 (-6,69%); la guia ciutadana 
–el plànol interactiu del municipi–, 
amb 12.132, que ha patit un des-
cens respecte al 2009 (-36,85%); 
la presentació de la ciutat, amb 
11.661 (-7%); l’Oficina d’Atenció 
Ciutadana virtual, on es poden fer 
multitud de tràmits online, amb 
9.734 (-4,26%); i l’agenda, amb 
4.671 (+16,34%). La majoria dels 
usuaris estan ubicats a Catalunya 
i la resta de l’Estat (237.788), però 
també n’hi ha d’arreu del món, 
com ara de França, Alemanya, Es-
tats Units o Mèxic | PA
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“Tot i la crisi,  hem mantingut 
el nivell de les vendes dels dar-
rers anys i hem aconseguit que 
moltes persones es quedessin a 
comprar a Montcada”, ha expli·
cat el president de l’associació de 
comerciants de Can Sant Joan, 
Rafael Domínguez. Aquesta en·
titat, Montcada Centre Comerç 
i els botiguers de Mas Rampinyo 
fan un balanç positiu de la primera 
campanya comercial conjunta que 
han dut a terme aquest Nadal, que 
consistia a repartir cinc premis en·
tre els clients que compressin als es·
tabliments adherits a la iniciativa. 
El sorteig es va celebrar el 9 de ge·
ner al Kursaal, en un acte públic 
amenitzat amb actuacions de dan·
sa que va comptar amb la presèn·
cia de l’alcaldessa, M. Elena Pérez 
(PSC), i el regidor de Comerç, Joan 
Carles Paredes (CiU). Els premis 
són una motocicleta, una televisió 
de 32 polzades, una bicicleta de 
muntanya, un vídeoconsola Wii i 

una nit d’hotel per a dues perso·
nes, a més de 10 vals de 50 euros a 
gastar les botigues associades. Per 
la seva banda, els comerciants de 
Can Sant Joan van fer públic l’11 
de gener al Kursaal el veredicte del 
setè concurs d’engalonament de 
balcons, al qual ha participat una 
vintena de veïns del barri. Les au·
toritats municipals van assistir al 
lliurament de premis.

El Kursaal va acollir el sorteig de la primera acció conjunta

CAMPANYES DE NADAL

els botiguers premien 
la fidelidat dels clients 
que compren a Montcada
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Sílvia Alquézar/Silvia Díaz | Can Sant Joan

Veïns amb tiquets de la campanya de Nadal comproven si són els afortunats

Un dels balcons que ha participat al concurs
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La botiga d’objectes de regal Marial s’ha endut el primer premi local del 41è 
Concurs d’Aparadors de Nadal (600 euros) que organitza la Cambra de Co-
merç amb el suport de l’Ajuntament. El segon i el tercer premi, de 450 i 300 
euros respectivament, han estat per a la perruqueria Escuder i el Centre de 
Jardineria Terra Nostra. La Ferreteria Hermoso s’ha endut el cinquè premi 
–150 euros– que atorga la Cambra entre els establiments de la demarcació. 
A la imatge, la responsable de Marial, M. Rosa Marante (centre), amb l’al-
caldessa, M. Elena Pérez, i el regidor de Comerç, Joan  Carles Paredes | SA

> Marial guanya el concurs d’Aparadors
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Les rebaixes 
arriben amb alts 
descomptes des 
del primer dia

Fins al 6 de març les botigues del 
municipi estaran de rebaixes, amb 
les quals els comerciants esperen 
recuperar part de la facturació que 
han perdut durant el 2010 a causa 
de la crisi. Els comerços van iniciar 
la campanya amb uns descomptes 
entre el 30 i el 40% de mitjana, tot 
i que en alguns articles –els que te·
nen menys sortida, segons alguns 
botiguers– poden arribar fins al 
70%. “Esperem, amb les rebaixes 
d’hivern, poder millorar les nos-
tres vendes, que s’han ressentit 
amb la crisi”, ha explicat  Jaume 
Castells, propietari d’una botiga de 
roba del  carrer Major.

L’Omic aconsella. L’Oficina Muni·
cipal d’Informació al Consumidor 
recorda que durant les rebaixes 
l’establiment ha de mantenir les 
mateixes condicions de venda que 
durant la resta de l’any. Els produc·
tes han de mostrar el preu antic i 
el reduït, han de tenir les mateixes 
garanties i no es poden vendre ar·
ticles de baixa qualitat ni adquirits 
expressament per a la campanya.

Sílvia Alquézar | Montcada

 

> Participació en un llibre sobre dones i treball
L’Ajuntament ha col·laborat en la publicació del llibre ‘Treballadores: un segle 
de treball femení a Catalunya’, editat per la Generalitat i escrit per la historiado-
ra irlandesa Mary Nash, amb l’objectiu de recollir la importància de les dones 
en el desenvolupament econòmic i industrial del territori català. El consistori 
montcadenc hi ha cedit algunes fotografies i documentació com ara sobre la 
tancada de les dones dels treballadors de l’antiga Motor Ibérica | SD

> Primera jornada nacional de Síndrome de rett
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> Adimir fa entrega de la cistella solidària
L’associació Adimir ha fet un 
balanç positiu del funcionament 
de la campanya de venda de ti-
quets per a la cistella solidària 
de Nadal, que ha guanyat Núria 
Aran –a la imatge, moment del 
lliurament de la cistella a càrrec 
de representants d’Adimir.  La re-
captació  es destinarà a projectes 
per poder oferir als infants discapacitats activitats de lleure a Montcada i 
Reixac. “Estem satisfets perquè la gent va adquirir gairebé la totalitat 
dels números”, han indicat fonts de l’associació | SD

L’Associació Catalana de la Síndrome de Rett –que té la seva seu al Kursaal– i 
la Fundación Teknon organitzen el 5 de febrer la primera jornada nacional de-
dicada a aquesta patologia, que tindrà lloc a la sala d’actes del centre mèdic, 
a Barcelona (Vilana, 12), des de les 9 fins a les 19h. El programa inclou temes 
com els sistemes del cos més afectats a causa de la malaltia, el paper de la 
família, del metge de capçalera o teràpies com la respiració o els massatges. 
Per a més informació es pot consultar el web www.rettcatalana.es | SD

> Presentació del web d’infància i Joventut
La Regidoria d’Infància i Joventut presenta el 31 de gener el nou portal del de-
partament, a les 18h, a l’Espai Jove Can Tauler (Balmes, 16). El web informarà 
de les activitats adreçades a aquest col·lectiu i pretén ser un espai d’interacció 
entre l’Ajuntament i els joves | SD
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Luces de Navidad
En Can Sant Joan estas fiestas navi-
deñas no han funcionado las luces de 
Navidad casi ningún día a pleno rendi-
miento porque el concejal de Comerç 
no ha sabido hacer bien su trabajo. En 
junio, la Asociación de Comerciantes 
se ofreció a colaborar para que las 
luces estuvieran bien distribuídas. La 
sorpresa fue que el día previsto para su 
encendido, el 3 de diciembre, en Can 
Sant Joan y Mas Rampinyo todavía no 
habían empezado a ponerlas mientras 
que en otras poblaciones lo hacen en 
noviembre. Aquí, hasta el día 16 de 
diciembre no estuvieron puestas a pe-
sar de que en La Veu se publicó que sí 
–además muy mal distribuídas en las 
calles donde se pusieron– y aún tarda-
ron 3 ó 4 días en ponerlas en marcha 
sin que funcionaran correctamente. 
Las luces de la calle Reixagó no fun-
cionaron más de 9 días, las de la pla-
za Bosc, solamente 5 y las restantes, 
algunas veces sí y otras no.
Desde el primer día en que se encen-
dieron, llamé todos los días al concejal 
Joan Carles Paredes y a la empresa 
instaladora para decirles qué luces 
no funcionaban y que subsanaran el 
problema. ¿Tengo que ser yo el que 
se preocupe? ¿Por qué no han puesto 
los medios para solucionarlo desde 
un principio? Y todo esto pasa en las 
fechas que más venta se realiza y en 
que el ambiente navideño invita a rea-
lizar las compras en el barrio. 
Por la crisis, se han cerrado de 10 a 
15 comercios y, en la actualidad, hay 
establecimientos que están pasando 
serias dificultades para continuar. Y 
eso a pesar que desde la Asociación 
de Comerciantes nos esforzamos para 
tratar de incentivar la compra en nues-
tros comercios realizando actividades 
en el barrio y participando en ferias 
como la de Santa Llúcia donde tam-
bién tuvimos problemas de ilumi-
nación en las carpas. Con todo este 

contexto, Comerç no ha contribuido en 
estas fiestas a que el comercio de Can 
Sant Joan pudiera ser atractivo para 
los vecinos.

Rafael Domínguez
As. de Comerciantes de Can Sant Joan 

A quien corresponda
La prepotencia es una enfermedad 
contra la que no nos vacunan, pero 
que vuelve mezquina a la persona 
que la contrae. Cuando nacemos lo 
hacemos desnudos, sin sexo defini-
do, ideas políticas o aficiones futbo-
leras pero, a medida que crecemos 
y nos desarrollamos, perdemos la 
nitidez que nos envuelve en el útero 
y nos volvemos insolidarios, utilizan-
do el daño gratuito para revolcar a 
nuestros semejantes.
Desde que el mundo es mundo, el pez 
grande se ha comido al pequeño, pero 
también es cierto que David se cargó a 
Goliat de una pedrada en la frente, por 
lo que ya es hora de que frenemos el 
vespino, toquemos de pies en el suelo 
y volvamos a ser personas con las per-
sonas, durante los 365 días del año. 
Con todo esto, sólo quiero reflexionar 
y recordar que dentro de poco tendre-
mos elecciones municipales y que, si 
no bajamos el tono y volvemos a andar 
en zapatillas, alguno puede llevarse 
una muy desagradable sorpresa.

Silvia Piñero
Montcada 

Gossos sense lligar
Visc al costat del parc de Ca n’Oller,  
on hi ha una part que només és ges-
pa amb alguns arbres. Quan jo era 
petita hi anava i només hi havia nens 
jugant amb la pilota i gent estirada 
prenent el sol o fent una becaina; ara 
hi ha adolescents i gent gran amb 
els seus gossos sense lligar. Alguns 
veïns ja s’han queixat ja que hi ha un 
cartell que prohibeix els gossos sense 

lligar en aquesta zona, però ningú no 
compleix aquesta norma. 
També es va dir que en aquests casos 
la policia ho multaria, però només 
venen els dies de pluja, quan els gos-
sos i els seus amos no hi són. Jo tinc 
10 anys i m’agradaria poder estar 
tranquil·la en aquest parc tan bonic.

Júlia Joaquín Lluís 
Terra Nostra

¿Todo vale ante la crisis?
El pasado 3 de junio estacioné mi 
vehículo en una zona de carga y 
descarga en la Av. Catalunya de Car-
danyola, delante del Caprabo, para 
cargar las compras que había reali-
zado. Nos bajamos del coche mi mu-
jer y yo dejando a mi hijo de 14 años 
dentro del coche, por si nos tenía 
que avisar de algo. En nuestra au-
sencia, un vigilante de la zona azul 
–aparcamientos contiguos a la zona 
de carga y descarga–, sin preguntar,  
nos impuso una multa por no tener 
tíquet de zona azul a pesar de que 
mi hijo le avisó de dónde estábamos. 
Al salir me encontré la multa y bus-
qué al vigilante, que había desapa-
recido como por arte de magia. 
Cabreado por la injusticia, hice foto-
grafías demostrativas para más tarde 
recurrir la sanción. Hago la gestión 
a través del RACC y meses más tar-
de me comunican que se desestima 
ya que la palabra del vigilante vale 
más que la mía y que las fotografías o 
personas que yo pueda aportar como 
testimonio. O sea, que este señor es 
“Dios” y su palabra es “ley”. Son 30 
euros que no llevan a nada, pero la 
impresión que da el delegado de Se-
guridad Ciudadana es “multad a todo 
Cristo que hay que recaudar fondos 
para paliar la crisis, después ya deses-
timaremos las multas como sea y nos 
quedaremos con el dinero”. Por eso 
doy este aviso a navegantes, para 
que ¡ojo! que nuestro ayuntamiento 

vecino necesita recaudar como sea y 
todo vale. Espero que en Montcada 
i Reixac tengamos un criterio férreo 
ante tal abuso de poder y nuestro 
concejal tenga como lema defender 
al ciudadano hasta que se comprue-
be lo contrario.

S. M. M.
Montcada

Si es verdad...
Dicen que nunca es tarde... Tarde 
no, pero frustrante sí. Me explico, 
soy castellanoparlante, inmigrante 
junto a mis padres en los años 60 
y me he formado en Cataluña, estu-
diando en castellano (el motivo es 
conocido, estaba prohibida la en-
señanza en catalán). Llevo trabajan-
do 37 años y al menos un mes más 
cotizando, pero bueno voy al quid 
de la cuestión. Entre otras muchas, 
una de mis asignaturas pendientes 
es y será escribir en catalán. Por 
ello, este verano me puse manos a 
la obra, hice la prueba de nivel como 
mandan los cánones y, mira por don-
de, resulta que tengo un nivelillo… 
Pero precisamente por tener niveli-
llo (ridículo, bajo mi punto de vis-
ta), debo pagar el curso, 150 euros 
si mal no recuerdo. Le comento a la 
persona que me atiende que tengo 
un contrato de 3 meses que finaliza 
el 30 de septiembre, entonces me 
informa que puedo beneficiarme del 
70% de descuento. ¿Descuento? Mi 
comentario fue “parece ser que hay 
colectivos, a los cuales se les paga 
para que aprendan catalán”, la res-
puesta fue “no desde Normalització 
Lingüística”. ¿Alguien puede decir-
me si es verdad que con nuestros 
impuestos se está remunerando a 
ciertos colectivos para que aprendan 
catalán? Si es así… me siento dis-
criminada.

C. G. R.
Can Sant Joan

La bústia del lector
laveu.cat/latevaveu
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fil directe amb l’Ajuntament

El proper número, el 4 de febrer

Per què les bicicletes no paguen impost de circulació quan disposen de 
carril bici per cicular? Joan garrell i Montcada

L’impost a vechicles de tracció mécanica (IVTM) és un impost di-
recte que grava la titularitat de vehicles a motor aptes per circular 
per la via pública i, per tant, les bicicletes no hi són subjectes ni 
l’han de pagar | M. Carmen Porro, presidenta de l’Àrea Interna 
(PSC)

el clic

incivisme tolerat?

A ple centre de Montcada, al carrer Montiu can-
tonada amb Bogatell, hi ha aquesta moto apar-
cada a sobre de la vorera sense que la Policia hi 
faci res. El propietari d´aquest ciclomotor passa 
de totes les normes, cíviques i legals mentre els 
vianants que han de baixar a la calçada. Ara 
sí, a pocs metres has de pagar zona blava per 
poder estacionar el teu vehicle, sinó sí que et 
multen. Una de tantes a Montcada i Reixac on 
regna la insolidaritat ciutadana. Haurà de pas-
sar per aquí el “justicier anònim” perquè retiri 
la moto, la fiqui en mig del carrer i la gent pugui 
passar per la vorera? Ja n’hi ha prou!

Eduard Provencio. Montcada

Envia la teva foto a som@laveu.cat

>Editorial
L’Hospital
En el penúltim editorial del 
2010 ja apuntàvem la incòg-
nita que hi havia al voltant de 
la construcció de l’Hospital 
Ernest Lluch atès el canvi de 
govern al front de la Generalitat 
de Catalunya, l’administració 
que té les competències sobre 
la matèria. Malauradament, un 
mes i mig després, les pers-
pectives són decebedores, ate-
nent les manifestacions que 
ha fet fins ara el nou conseller, 
Boi Ruiz. La consigna que ha 
donat és que hi ha un gran dè-
ficit en l’àmbit sanitari i que, 
d’entrada, no es faran nous 
equipaments. Això vol dir que 
l’Hospital queda en suspens 
fins que millori la conjuntura 
econòmica. Tot i així, els muni-
cipis que impulsen el projecte 
-la Mancomunitat de Montca-
da, Cedanyola i Ripollet, amb 
la suma de Barberà del Vallès- 
i la Plataforma en Defensa de 
la Sanitat Pública i de Qualitat 
no semblen disposats a llençar 
la tovallola. Els alcaldes –amb la 
montcadenca M. Elena Pérez al 
front del grup com a presidenta 
de torn de la Mancomunitat–, 
ja han sol·licitat una entrevista 
amb el conseller per expressar-li 
la necessitat que el projecte es 
faci per donar cobertura a una 
població de més de 200.000 
habitants. La Plataforma, crítica 
amb com les administracions 
han actuat fins ara, està dispo-
sada a seguir amb la seva lluita 
particular que no es limita a exi-
gir un hospital a qualsevol preu, 
sinó que es construeixi i es ges-
tioni amb diners públics.
Caldrà esperar a la resposta que 
obtinguin els alcaldes per part 
del conseller i, depenent del re-
sultat, tornar a iniciar la cursa 
de llarg recorregut que es va co-
mençar a córrer l’any 2004.   
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Coses que passen
Vetllada poètico-musical
Organitza: AV Can Sant Joan

1 De febReR, 20h
eSPAi CuLTuRAL kuRSAAL

21 De GeNeR, De 16 A 20h
CAP LeS iNDiANeS

21 l divendres
Jornada. De donacions de sang. Hora: De 
16 a 20h. Lloc: CAP Les Indianes. Organit-
za: Banc de Sang i Teixits.

22 l dissabte
Visita. ‘El món de les masies’. Hora: 
10.30h. Lloc: Creu Coberta-plaça d’Es-
panya. Organitza: Fundació Cultural 
Montcada.

Excursió. Sant Salvador de les Espases. 
Inscripcions a l’adreça muntanyenc@
gmail.com. Organitza: Centre Excursio-
nista Alpí Vallesà (CEAV)

27 l dijous
Xerrada. Sobre l’associació d’empresàries 
de la localitat amb Núria Viñas, directora 
de la Fundació Internacional de la Dona 
Emprenedora (FIDEM). Hora: 16h. Lloc: 
Ajuntament de Montcada i Reixac (av. 
Unitat, 6).

28 l divendres
Hora del conte. ‘La Núria i les lletres’, a 
càrrec de Susagna Navó. Hora: 18h. Lloc: 
Biblioteca de Can Sant Joan. 

29 l dissabte
Càsting. Per escollir les veus protagonistes 
del nou musical del Grup de teatre La Salle 
Montcada. Hora: 9.30h. Lloc: La Salle. 

Sortida. De Montcada amb Bici. Hora: 
15.50h. Lloc: Davant del pavelló Miquel 
Poblet.

Concert. ‘Las Reinas del Matute’, de Las 
Migas. Hora: 22h. Lloc: Kursaal. Preu: 
8 euros.

30 l diumenge
Visita. Al monestir modernista de Vall-
donzella. Hora: 11h. Lloc: Av. Tibidabo 
“La rotonda”. Organitza: Fundació Cul-
tural Montcada.

Teatre familiar. ‘Contes de la perifèria’, 
de la Cia. Kimbala. Hora: 12h. Lloc: Au-
ditori. Preu: 4 euros.

31 l dilluns
Presentació. Del nou web de la Regi-
doria d’Infància i Joventut. Hora: 18h. 
Lloc: Espai Jove Can Tauler.

1 l dimarts
Inauguració. De l’exposició d’aquarel·les 

i pastel ‘Benestar amb les formes i els 
colors’, de l’artista montcadenca Car-
men Zapata. Hora: 19.30h. Lloc: Sala 
Sebastià Heredia de l’Espai Cultural 
Kursaal. 

Vetllada poètico-musical. Primera sessió 
de la nova temporada del cicle ‘Coses 
que passen’ amb el títol ‘Jo emprenyo. 
Tu emprenyaves. Ella emprenyarà?’, a 
càrrec del contista Pep Martínez. Hora: 
20h. Lloc: Sala Joan Dalmau de l’Espai 
Cultural Kursaal. Organitza: AV Can Sant 
Joan. Gratuït.

2 l dimecres
Inscripcions. S’obre el termini per forma-
litzar la preinscripció per al curs 2011-
2012 a les escoles i instituts de Montca-
da i Reixac fins al 18 de febrer (veure 
més informació a la pàgina 12). 

Taller. Els secrets de l’automaquillatge. 
Hora: 19.30h. Lloc: Centre Cívic Can 
Cuiàs (el curs es prolongarà els dies 9, 
16 i 23 de febrer).

3 l dijous
Taller. Monogràfic sobre cuina afrodisía-
ca i per enamorar, a càrrec de la cuinera 
Maria Àngels Puntas. Hora: 19h. Lloc: 
Centre Cívic Can Cuiàs. Preu: 5 euros. 

ajuntament 935 726 474
ambulàncies 061
atenció ciutadana 010
Sanitat Respon 902 111 444
Mossos d’Esquadra 088-112
policia Local 092
policia Nacional 935 642 450
Taxis 936 917 600Te
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Rivas, c. conca,10
Duran, av. terra Nostra, 37
J.Recasens, av.catalunya, 65
Guix, c. Major, 25
Miró, c. orquidea, 8
J.Relat, c. Major, 89
Pardo, c. Masia, 2
Vila Nieto, països catalans, 51
J.Vila, pg. Jaume i, 26

21 22 23

28 29 3025 26 2724

31

J.relat rivas rivas

v.Nieto J.relat J.relatpardo Guix recasensJ.vila 

recasensJ.vila pardo Guixduran

2 43
v.Nieto v.Nieto

5 6

                     gener/febrer

Jornada de 
donacions de sang
Organitza: Banc de Sang i Teixits

Tel. 935 751 289  |  de dimarts a dissabte: 17 a 21h.  diumenge: 11 a 14h

Tel. 934 451 888  |  de dilluns a divendres: 8 a 22h. dissabte:10 a 14h i 17 a 19h. diumenge:10 a 14h

Tel. 935 651 122  |  de dilluns a divendres: 9 a 15h i 17 a 21h. dissabte: 10 a 14h i 17 a 19h. diumenge: 10 a 14h

Exposició

eScuLturA i PinturA
de Manel Lahoz
Fins al 20 de febrer

exposició de 
pintura del 
casal de gent 
gran de Mir
 
fins al 6 de febrer

Teatre familiar 
conteS De 
LA PeriFÈriA
de la cia. Kimbala
30 de gener, a les 12h
preu: 4 euros

sala 
principal

concert De FLAMenc
‘laS reiNaS del Matute’
las Migas
29 de gener, 22h
Sala Joan dalmau

Exposició de pintura 
‘benestar amb les formes 
i els colors’, de carmen zapata
1 de febrer, 19.30h
Sala Sebastià Heredia

1
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pàg. 23

coMencen eLS càStingS
El Grup de Teatre La salle prepara 
una obra amb música en directe

pàg. 23

eL coLor coM A teràPiA
carmen Zapata fa la seva primera 
exposició de pintura al Kursaal

L’actor Quim Masferrer, un dels 
tres actors de la companyia Tea·
tre de Guerrilla, és el protagonista 
absolut del monòleg ‘El xarlatan’ 
que la Regidoria de Cultura ha 
programat el 13 de febrer a l’Au·
ditori Municipal (19h). Aquest 
espectacle és el plat fort de la 
pro gramació del primer trimestre 
de l’any, que arrencarà el 29 de 
gener al Kursaal amb el concert 
de Las Migas (22h) i on la músi·
ca tindrà força protagonisme. Al 
mes de febrer s’ha programat tres 
concerts, entre els quals destaca 
el del músic i compositor mont·
cadenc Francesc Teixidó el 20 
de febrer a l’Auditori (19h), que 
actuarà amb Lisa Gambaccia ni 
(flauta travessera) i Gheorghe 
Motatu (violoncel). 

Jazz i música popular. Els amants 
del jazz  no poden faltar a la cita 
amb un grup de músics excep·
cional comandat per Marcelo 
Mercadante i Raynald Colom 
el 19 de març al Kursaal (22h). 
El concert recordarà una de les 

trobades més prolífiques de la 
història de la música moderna 
l’any 1974, entre Astor Piazzola 
i Gerry Mullingan, que van unir 
els seus talents per crear Summit, 
una fusió de jazz i tango. El 27 
de març i coincidint amb la Festa 
dels Tres Tombs, l’Auditori rebrà 
la visita del grup de música po·
pular Quico El Cèlio, el Noi el 
Mut de Ferreries, amb l’especta·
cle ‘Voldria tindre el talent’ que 
ret homenatge a la jota cantada, 
una de les formes d’expressió 
musical més antigues de les ter·
res de l’Ebre. 

Propostes familiars. La programa·
ció familiar engega el 30 de gener 
a l’Auditori (12h) amb ‘Contes de 
la perifèria’, un apropament de la 
companyia Kimbala a l’obra grà·
fica de Shaun Tan, mitjançant la 
percussió, la dansa i les imatges. 
Les obres de dansa ‘El trapella 
Pere i el llop’ (27 de febrer) i de 
teatret japonès ‘Capsa de cur·
culles’ (20 de març) completen 
l’oferta. Segons la regidora de 
Cultura, Amèlia Morral (CiU), 
“tot i l’ajust pressupostari, 
mantenim una oferta atrac tiva 
i diversa per a tots els públics”. 
El preu de les entrades ha pujat 
de 3,5 a 4 euros per a l’oferta in·
fantil i de 7 a 8, per a les propos·
tes d’adults.

ESPECTACLES

Laura Grau | Redacció

Quim Masferrer és un actor força conegut per la seva trajectòria amb la companyia Teatre de Guerrilla i les seves aparicions a la televisió
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‘Tot i l’ajust econòmic, 
mantenim una oferta 
atractiva i diversa’, diu 
la regidora de Cultura

La mort sobtada del pare de la can-
tant de Las Migas, Sílvia Pérez, el 
passat 12 de novembre va obligar 
a suspendre el concert previst al 
Kursaal. La nova data de l’actuació 
és el 29 de gener a les 22h a 
l’equipament de Can Sant Joan. La 
banda presenta el seu darrer treball 
‘Las reinas del matute’, que beu de 
fonts pròpies, de la poesia d’autors 
com Lorca i Alberti i de la copla del 
cantant granadí Carlos Cano. La 
premsa ha qualificat el seu flamenc 
de “mediterrani, avantguardista i 
emocionant” | Lg

> el grup Las Migas 
actuarà al Kursaal 
el 29 de gener
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‘el xarlatan’ és 
el plat fort del 
primer trimestre
al febrer s’han programat concerts de clàssica i jazz
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Carmen Zapata (Montcada i 
Reixac, 1967) va descobrir l’afi·
ció a la pintura a partir d’un 
curs de vitralls a l’Escola d’Arts 
i Oficis de Barcelona. Fa dos 
anys va començar a pintar amb 
aquarel·la de forma autodidacta 
i com a teràpia per superar al·
guns problemes de salut. Amb 
el títol ‘Benestar amb les formes 
i els colors’, l’autora presenta  al 
Kursaal una mostra de les se·
ves creacions “terapèutiques” 
–com ella les anomena. “Pintar 

em distreu, em relaxa i em 
permet deixar-me portar per 
la imaginació”, diu Zapata. Fi·
lla de Can Sant Joan, ha viscut 
més de 15 anys a diferents po·
bles de la Garrotxa i el Bergue·
dà treballant com a masovera, 
atreta per la senzillesa i el con·
tacte amb la natura que suposa 
la vida rural. En les seves obres, 
tot i ser abstractes, es reconeixen 
molts elements de la natura sota 
la profusió de formes i colors.  
L’exposició s’inaugurarà l’1 de 
febrer a les 19.30h.

Carmen Zapata, amb una de les aquarel·les que exposarà al Kursaal a partir de l’1 de febrer

PINTURA

Laura Grau | Can Sant Joan

AUDITORI

Fins al 20 de febrer es podrà vi·
sitar a l’Auditori Municipal l’ex·
posició del montcadenc Manel 
Lahoz, que presenta una tren·
tena d’obres, la majoria escul·
tures en fusta, i també algunes 
pintures fetes en els darrers tres 
anys, temps que separa aquesta 
mostra de la que va fer al 2007 
també a l’Auditori. Exalumne 
de l’Escola Municipal de Ta·
lla i Escultura, amb 86 anys, 
Lahoz continua demostrant la 

seva passió per la fusta com 
a material  de creació, “tot i el 
patiment que suposa despu-
llar el tronc i donar-li la for-
ma pensada, ja que no hi ha 
possiblitat de correcció en cas 
d’error”. Per això, en algunes 
obres, l’autor utilitza el mode·
latge amb fang com a pas previ 
a la talla. 

Cossos i geometries. Lahoz té 
predilecció per la figura huma·
na, amb una clara influència de 

l’art africà. A la mostra, l’artista 
ret homenatge a la nedadora 
Gemma Mengual i als acròbates 
del circ. Enginyer industrial  de 
professió, va dedicar bona part 
de la seva vida laboral a dis·
senyar màquinària. El domini 
del dibuix tècnic es pot apreciar  
a les pintures, on predominen 
les formes geomètriques. “Són 
obres conceptuals on parteixo 
dels meus coneixements com 
a pèrit industrial”, explica l’ar·
tista.

Manel Lahoz posa davant de l’Auditori amb dues de les seves obres un dia abans de la inauguració oficial, el 20 de gener
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carmen Zapata exposa  
creacions ‘terapèutiques’
‘Benestar amb les formes i els colors’ es podrà veure al Kursaal

BIBLIOTECA ELISENDA DE MONTCADA

el servei obrirà els matins,
de dimarts a dissabte
Hi haurà aules d’estudi nocturn, de 21 a 1h fins al 31 de gener

La Biblioteca Elisenda de Mont·
cada estrenarà nous horaris de 
matí i tarda. Fins ara, l’equipa·
ment només obria els matins de 
dimarts, dijous i dissabte, de 10h 
a 14h. A partir de l’1 de febrer, 
també obrirà els matins de di·
mecres i divendres amb un nou 
horari, de 10.15h a 13.30h, el 
mateix que la resta de matins, 
amb l’excepció de dissabte, que 
continuarà sent de 10h a 14h. El 
servei es mantindrà totes les tar·

des de dilluns a divendres, però 
amb un canvi d’horari. En lloc 
d’obrir a les 15.30h, ho farà a les 
16h. L’hora de tancament serà 
les 20.45 en lloc de les 21h. Tam·
bé ofereix aules d’estudi nocturn 
de 21h a 1h fins al 31 de gener. 
En el cas de la biblioteca de Can 
Sant Joan, l’horari es manté: les 
tardes, de 15.30h a 20.30h i els 
matins de dimecres i dissabte, de 
10 a 14h. Aquest horari, corres·
ponent a l’hivern, estarà vigent 
fins al 30 de juny. 

La Casa de la Vila acollirà fins al 6 de febrer una mostra dels treballs que fan els alumnes del taller de pintura que 
s’imparteix al Casal de Gent Gran de Montcada i Reixac, al Parc Salvador Allende. La inauguració es va fer el 18 de 
gener amb una elevada assistència. Tant l’alcaldessa, M. Elena Pérez (PSC), com la regidora de Cultura, Amèlia Morral 
(CiU), van destacar la importància que la gent gran tingui aficions creatives. Llorenç Barber, que va parlar en represen-
tació del Casal (a la foto), va fer una menció especial a la montcadenca Encarna Pagán, alumna del taller de pintura 
que va morir fa pocs mesos i les obres de la qual s’exposen a títol pòstum | Lg

Alumnes del casal de gent gran exposen a la casa de la Vila
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Laura Grau | Montcada

Laura Grau | Pla d’en Coll

Manel Lahoz presenta escultures 
en fusta i algunes obres pictòriques
L’artista octogenari torna a demostrar la seva passió per la fusta com a material de creació
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MúSICA A CAPELLA

ocumé publica el seu tercer treball, 
‘V.0’, amb noves versions vocals
El conjunt montcadenc fa la presentació del nou cedè a la Sala Luz de Gas de Barcelona

‘V.O’ és el títol del tercer tre·
ball del grup montcadenc Ocu·
mé. El cedè inclou 14 versions  
vocals de clàssics del pop·rock, 
cantautors, gospel, jazz i música 
llatina. Una vegada més, la ban·
da demostra la seva versatilitat 
interpretant temes d’estils molt 

diferents, des de la salsa de Juan 
Luis Guerra, amb els temes ‘La 
llave de mi corazón’ i ‘Pajaritos’, 
fins a versions  del pop espanyol 
com ‘Siete vidas’, d’Antonio 
Flores i ‘Viene y va’, de Fito 
Fitipaldis, passant pel cantau·
tor Manu Guix, amb ‘Reflexes 
d’ignorància’. En el nou àlbum 

no hi poden faltar els temes més 
genuïns del grup com ‘Message 
in the bottle’ o ‘Don’t stop me 
now’. Com sempre, Ocumé fa 
una cuidada i  divertida posada 
en escena tea tral del seus temes. 
La presentació del nou disc es 
va fer a la Sala Luz de Gas de 
Barcelona el 20 de gener. 

Francesca, M.Josep, Alicia, Dani, Xavi i Robert constitueixen la formació més estable i fructífera dels 18 anys de trajectòria d’Ocumé

Laura Grau | Redacció
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TEATRE DE LA SALLE

el grup afronta el repte 
de representar una obra 
amb música en directe
El càsting per triar les veus protagonistes es farà el 29 de gener

Després de l’exitós ‘33’, ba·
sat en el musical ‘Hoy no me 
pue do levantar’, de Mecano, el 
Grup de Teatre La Salle Mont·
cada es proposa un nou repte: 
representar un musical de crea·
ció pròpia amb interpretacions 
en directe. “Aquesta és una 
assignatura que teníem pen-
dent i ara serà possible grà-
cies a la col·laboració d’un 
grup d’exalumnes que tenen 
coneixements musicals”, ha 
explicat Rosa Labrador, autora 
del guió de la nova obra que té 
com a referència el festival de 
Woodstock del 1969 i el movi·
ment hippie, que pregonava la 
pau i l’amor com a forma de 
vida. 

Argument. “La història té com 
a punt de partida l’assassinat 
no resolt d’una jove hippie i la 
investigació dels fets quaranta 
anys després”, ha avançat La·

brador. El grup farà el primer 
càsting de veus per escollir els 
protagonistes de l’espectacle el 
29 de gener al tea tre de l’escola 
(9.30h). “No busquem grans 
veus, sinó gent que tingui no-
cions de cant”, ha remarcat. 
Per fer la banda sonora s’adap·
taran temes coneguts dels anys 
setanta i també de l’actualitat. 
La seva elecció dependrà de la 
capacitat vocal dels protagonis·
tes. El càsting també està obert 
a les persones que vulguin par·
ticipar com a ballarins o en el 
camp tècnic. 
El muntatge tindrà una durada 
de dues hores i mitja i compta·
rà amb una trentena d’actors. 
La data límit que s’ha posat el 
grup per estrenar·lo és el gener 
del 2012. “Ens hem donat un 
marge ampli de temps per-
què ens movem en un terreny 
que no coneixem i volem que 
l’experiment surti bé”, con·
clou Labrador.

Laura Grau | Montcada
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Les festes de Nadal, Cap d’Any 
i Reis ja queden lluny en el ca·
lendari, però encara són pre·
sents en el record de molts, es·
pecialment en la dels més petits. 
Els Reis van visitar el municipi 
el 5 de gener, acompanyats de 
tres grups de percussió que van 
animar la desfilada. L’alcaldes·
sa, M.Elena Pérez (PSC), va 
lliurar a Ses Majestats les claus 
de la ciutat per poder accedir 
a tots les habitatges i deixar les 
joguines sol·licitades pels nens. 
Els monarques van comptar 
amb les donacions ciutadanes 
que es van canalitzar mitjançant 
dues campanyes de recollida de 
joguines: la de la Penya Blanc·i·
blava, que les va lliurar a la par·
ròquia de Can Sant Joan i la de 

l’Agrupament Escolta El Turó 
i l’Assemblea de Joves, que les 
van donar a la Creu Roja. En 
ambdós casos, els organitzadors 
estan satisfets de la resposta ciu·
tadana i tenen la intenció de re·
petir l’experiència l’any vinent. 
Un altre esdeveniment sonat 
d’aquestes festes va ser la ver·
sió especial d’Els Pastorets que va 
fer La Unió el 2 de gener amb 
motiu del trentè aniversari de 
la representació. La sala d’actes 
es va quedar petita per veure en 
acció els més de quaranta actors 
de diferents èpoques que van 
protagonitzar el muntatge. 
Per la seva banda, l’Abi va pro·
gramar un concert de jazz el 
dia de Nadal amb l’actuació del 
quartet d’Anna Luna i dues ses·
sions de cinema infantil.

La Cavalcada reial va congregar centenars de persones als carrers de Montcada, especialment al carrer Major, moment que recull la imatge

La cavalcalda dels reis 
i l’obra dels Pastorets de 
La unió, èxits de públic
Les campanyes de joguines han tingut molt bona resposta

BALANç DE LES FESTES

Laura Grau | Redacció
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Una de les escenes corals del clàssic nadalenc ‘Els Pastorets’ que va omplir el 2 de gener de gom a gom la sala d’actes de La UnióL’Abi va celebrar el dia de Nadal amb un concert de jazz, amb el quartet d’Anna Luna
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el retro-visor
Jaume Alcázar

Fundació cultural Montcada

L’any 1937, en plena Guerra 
Civil, es va dur a terme la col-
lectivització dels barbers de 
Montcada, que es van concen-
trar en un únic local situat a la 
cantonada entre el carrer Major 
i el carrers Bogatell. L’establi-
ment reunia més de 10 barbers 
que autogestionaven l’empresa, 
repartint els guanys entre tots. 
Cada barber disposava d’un 
banc, un mirall i els estris neces-
saris per fer la seva feina. 

El local era ple de taules i cadi-
res on els clients esperaven el 
seu torn per tallar-se els cabells o 
afaitar-se, tot llegint el diari o fent 
petar la xerrada. La majoria d’ells 
eren veïns  de Montcada, però 
també dels pobles de l’entorn. 
No es podia triar barber, sinó que 
el servei es rebia segons l’ordre 
d’arribada.

Afaitar-se o tallar-se els cabells?
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Aquest era l’aspecte que presentava la barberia col·lectivitzada que va existir al 1937 al c.Major

Els barbers de Montcada van col·lectivitzar-se en un local del carrer Major l’any 1937

LITERATURA

Sònia Hernández publica 
la seva primera novel·la
‘La mujer de Rapallo’ reflexiona sobre l’amor, la identitat i l’art

La periodista i crítica literària, 
Sònia Hernández, vinculada 
a la Fundació Juan Ramón 
Masoliver, ha publicat la seva 
primera novel·la ‘La mujer de 
Rapallo’ (Ediciones Alfabia, 
2010). La parella protagonista 
reflexiona sobre la naturalesa 
de la relació entre ells i amb la 
resta del món. “És una reflexió 
sobre la identitat, sobre com 
assumir el passat i el present 

i sobre les renúncies i la pèr-
dua d’il·lusions que compor-
ten”, ha explicat l’autora. Com 
a rerefons, Hernández recrea 
l’entorn que va viure Masoli·
ver –sobre el que acaba de fer 
la tesina– a la localitat italiana 
de Rapallo als anys trenta. Hi 
apareixen intel·lectuals com 
Ezra Pound –de qui l’erudit va 
ser el secretari– i artistes com 
Max Beckmann, convertits en 
personatges.

Hernández és l’única escriptora catalana de la llista d’autors promesa de la revista ‘Granta’
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Laura Grau | Montcada

Els clients no podien 
triar barber, sinó 
que seguien l’ordre 
d’arribada
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nAtAció
La piscina Montcada Aqua 
va acollir el 15 de gener la 
primera jornada comarcal

eScAcS
La UE Montcada guanya la fase 
territorial de Barcelona de la copa 
catalana de la divisió d’Honor 

pàg. 30 pàg. 29  
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Sílvia Alquézar  | Redacció

L’eF Montcada 
acaba la primera 
volta al vuitè lloc 
amb 14 punts 

L’equip femení de l’EF Mont·
cada ha acabat la primera volta 
del Grup Segon de Primera Di·
visió a la vuitena posició, amb 
14 punts. Les noies d’Antonio 
Moya van sumar a la darrera 
jornada una victòria important 
contra el Sabadell, un rival de 
l’anomenada la seva lliga, per 
3·2. El conjunt local, amb no·
més 13 jugadores per culpa de 
les lesions, va fer un bon partit 
controlant el mig del camp. “La 
primera mitja hora ha estat la 
millor que he vist des de l’inici 
de temporada”, va assenyalar 
el tècnic, qui s’ha mostrat molt 
content de l’evolució de l’equip 
i del rendiment de les jugadores 
a la primera volta.  
Una setmana abans, l’Escola va 
aconseguir un valuós empat al 
camp de La Planada (2·2), gràcies 
a un gol de Roni al temps de des·
compte. Les montcadenques han 
criticat l’actuació arbitral perquè 
consideren que els gols de l’equip 
rival eren en fora de joc.

El femení ha fet una bona primera volta

Sa
N

ti
 r

o
M

er
o

El Centre Excursionista de 
Montcada, El Cim, celebra 
aquest any el seu 25è aniversa·
ri amb un programa d’activitats 
molt divers que va presentar 
públicament l’11 de gener en un 
acte que va tenir lloc a la Fun·
dació Cultural, al qual va assis·
tir l’alcaldessa, M. Elena Pérez 
(PSC). La primera iniciativa vin·
culada a l’efemèride es farà el 27 
de març i consisteix a pujar en 
diferents grups a 25 cims del Va·
llès. L’objectiu serà coronar·los 
tots a la mateixa hora, deixant·
ne  testimoni fotogràfic i escrit.

Més actes. La segona proposta 
arriba de la mà de l’Ajuntament 
i l’Institut Municipal d’Esport i 
Lleure, que instal·laran una pla·
ca commemorativa al pavelló 
Miquel Poblet en reconeixement 
a la trajectòria de l’entitat. La 
descoberta serà el 9 d’abril, a les 
19.30h. D’altra banda, El Cim 
també farà el recorregut del GR·
92 entre Portbou i Ulldecona, 
dividit en 31 etapes amb un total 
de 579 quilòmetres. La primera 
serà el 21 de maig entre el punt 
de partida i el Port de la Selva. 
Ja al juny, el centre excursio·
nista presentarà el dia 16 a La 
Unió una exposició sobre els 
25 anys de vida de la caminada 
popular de Mas Rampinyo i or·
ganitzarà un debat per recordar 

l’expedició catalana del 1985 a 
l’Everest. Coincidint amb la ce·
lebració de la Nit de Sant Joan, 
El Cim, en col·laboració amb 
altres entitats de la ciutat, recu·
perarà la tradició de l’arribada 
de la Flama del Canigó. Abans 
de les vacances d’estiu, els dies 
16 i 17 de juliol, el centre excur·
sionista proposa pujar per grups 
un total de 25.000 metres en·
tre diversos cims del Pallars en 
un sol dia. El 17 de setembre, 
l’entitat té previst inaugurar una 
exposició sobre els seus 25 anys 
d’història, que es podrà veure 
fins al 16 d’octubre a la Casa de 
la Vila. El Cim també prepara 
el llibre Vint-i-Cim! Una història de 
muntanyes i companyonia, tot i que 
encara no té data de presentació. 
L’associació clourà la celebració 
amb un sopar l’11 de novembre 
a l’escola La Salle.  

Pilar Abián | Montcada

MUNTANYISME

el cim presenta un ampli programa 
d’actes per celebrar el 25è aniversari
L’entitat prepara una exposició i un llibre sobre la seva història, a més d’altres activitats esportives i culturals

Alguns dels participants a l’ascensió a la Pica d’Estats, el 7 d’agost de 1984  

  Tot va començar un 7 d’agost de 1984 fent el cim de la Pica d’Estats
El Cim es va començar a gestar el 
7 d’agost de 1984, quan un grup 
de persones aficionades a la mun-
tanya que es va aplegar per pujar a 
la Pica d’Estats va veure la necessitat 
de constituir un centre excursionista. 
Dos anys més tard, es van aprovar els 
estatuts de l’associació, batejada amb 
el nom d’El Cim en record d’aquella 
ascensió al cim de Catalunya. Durant 
tot aquest temps, l’entitat ha promo-
gut nombroses activitats relaciona-

des amb la mitja i l’alta muntanya, 
els esports de neu i els d’aventura. 
“M’agradaria dir a les noves genera-
cions que no oblidin el passat, que 
visquin el present i que creguin en el 
futur”, va indicar el president, Alfred 
Canals –a la foto, amb l’alcaldessa i 
Antoni Orihuela, de la Fundació Cultu-
ral. La sortida més multitudinària és la 
Marxa a peu a Montserrat, que es va 
començar a fer coincidint amb el 75è 
aniversari de La Salle  | SA 
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Els verds, a la setzena posició, han deixat clar que no són la ventafocs de la categoria

El CD Montcada ha tancat la 
primera volta de Primera Ca·
talana amb un balanç positiu. 
Els homes d’Iván Rodríguez es 
troben a la setzena posició amb 
19 punts, tot i trobar·se a prop 
de la zona de descensos compen·
sats. Els verds, un conjunt amb 
un pressupost molt reduït que 
ha apostat per la joventut, han 
sumat 4 victòries, 7 empats i 8 
derrotes.
En reiterades ocasions, el tèc·
nic ha remarcat que la planti·
lla no és la ventafocs del grup. 
“Hem demostrat que juguem 
bé i que ens deixem la pell a 
cada partit”, ha manifestat Ro·

dríguez, qui espera “poder se-
guir millorant per aconseguir 
l’objectiu de la permanència el 
més aviat possible”.

Últims partits. A la darrera jor·
nada de la primera volta, el CD 
Montcada va perdre al camp del 
Can Fatjó de Terrassa, el sisè 
classificat amb 32 punts, per 4·2. 
Els montcadencs no van saber 
mantenir l’avantatge de 0·2 a 
l’inici de la segona part, gràcies 
a un gol de Salvanyà al minut 1 i 
de Quim al 46. “Els vam posar 
les coses difícils, però ens van 
acabar superant per la qua-
litat individual d’alguns dels 
seus jugadors”, va explicar el 

tècnic local. Al partit anterior, 
disputat a l’estadi de la Ferreria 
el 9 de gener, el CD Montca·
da va empatar a un gol contra 
el San Cristóbal de Terrassa, 
el penúltim amb 14 punts. Els 
verds van igualar el marcador 
amb un xut de Salvanyà en el 
minut 87 en aprofitar el refús 
d’una falta.
El president de la Federació Ca·
talana de Futbol, Jordi Casals, va 
presenciar l’enfrontament a les 
grades de l’estadi, després de la 
conversa que va mantenir amb 
el president del club verd, Mo·
desto ‘Tato’ Sanchís, fa unes se·
tmanes per parlar de l’arbitratge  
i altres temes.

FUTBOL. PRIMERA CATALANA

el cD Montcada tanca la primera 
volta a prop de la zona perillosa

El CD Montcada va empatar a 1 contra el San Cristóbal amb un gol de Salvanyà al 87
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Sílvia Alquézar  | Redacció

La Unió no aixeca cap. Els ho·
mes d’Osvaldo Leboso només 
han sumat un punt als darrers 
quatre partits, una situació que 
els col·loca a tan sols un punt 
del descens directe i empatat 
a 18 amb el Pitres, que ocupa 
el lloc de descens compensat. 
Precisament, el conjunt de Sant 
Celoni va ser el darrer rival 
dels montcadencs a la primera 
volta, en què va perdre per 1·0. 
A la jornada anterior, disputa·
da a Can Sant Joan, els locals 
van empatar a 3 gols contra 
l’Ametlla del Vallès, un altre 
rival directe en la lluita per 
aconseguir la permanència a la 
categoria. A les darreres jorna·

des, el Sant Joan ha recuperat 
algunes jugadors i ha donat la 
baixa a Sache, que ha fitxat per 
un altre equip i ha estat substi·
tuït pel veterà Ezequiel.

el Sant Joan suma només 
un punt dels 12 possibles

FUTBOL. SEGONA TERRITORIAL

Pilar Abián  | Montcada

El Sant Joan no viu els seus millors moments
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> el Santa María arriba a un acord de col·laboració amb Adimir
La UD Santa María va signar el 9 de gener un acord de col·laboració amb l’entitat de discapacitats Adimir. El conveni es 
va segellar en el decurs d’un emotiu acte en què el Santa María va organitzar una festa per als membres de l’associació 
de discapacitats a un restaurant de la localitat, que va comptar amb l’assistència d’una àmplia representació municipal 
encapçalada per l’aldaldessa, M. Elena Pérez (PSC). “Encetem una nova etapa al nostre club amb aquest acord que 
volem enfortir i consolidar”, va dir el tresorer del Santa María, José Vila. Per la seva banda, Adimir va mostrar la seva 
satisfacció per aquest conveni que, com va destacar Carolina Ibáñez, de l’associació local, “ha de ser recíproc perquè els 
nostres infants i joves també poden aportar molt al club de futbol com ara fer de recullpilotes o ajudar en el vestidor”. 
Ibáñez va remarcar que el principal objectiu de l’entitat és aconseguir “la plena integració de les persones discapacita-
des a la societat”. Els jugadors van lliurar alguns regals i els carnets de socis als components d’Adimir | SA 
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Els locals guanyen el Riudellots, però treuen un empat agredolç a la pista de La Unió B

L’FS Mausa segueix immers en 
l’objectiu de retallar diferències 
amb els primers classificats del 
Grup Primer de Primera B. Els 
homes de Juan Antonio Jaro es 
troben amb 23 punts a la cin·
quena posició, a una diferència 
de sis punts respecte el líder, el 
Rapid Santa Coloma. En el pri·
mer matx del 2011, disputat el 
8 de gener, el Mausa va vèncer 
el Riudellots per 5 a 4 amb un 
gol de Nahu al darrer minut del 

partit. A la darrera jornada, el 
Montcada va empatar a 4 gols a 
la pista de La Unió B, malgrat 
haver arribat al descans amb el 
resultat de 0 a 3. El que va passar 
al segon temps va ser, en part, 
fruit del bon joc dels locals i tam·
bé afavorit per algunes decisions 
arbitrals. “Habitualment pre-
fereixo no parlar dels àrbitres 
però he de dir que la seva ac-
tuació va ser lamentable”, va 
manifestar el tècnic, qui consi·
dera inexplicable que a 8 minuts 

per al final no es va xiular cap 
falta quan en la resta del segon 
temps se’n van marcar 5: “És 
incomprensible i això va pro-
vocar que m’amonestessin ami 
i a un altre jugador, a més de 
la targeta vermella directa que 
va veure Mario per una mà a 
l’àrea”. Jaro vol passar pàgina el 
més aviat possible i ja pensa en 
el proper matx contra el Rubí, el 
22 de gener (18.45h), en què con·
fia pugui debutar un dels nous 
fitxatges d’hivern, Carlitos.

Sílvia Alquézar  |  Redacció

FUTBOL SALA. PRIMERA B

el Mausa segueix concentrat 
en la persecució dels primers

La Salle iste femení es manté al segon lloc de primera catalana, a 4 punts del líder

La Salle masculí ha començat 
la segona volta de la Lliga Ca·
talana escalant posicions gràcies 
una victòria important a la pista 
del Pardinyes (Lleida) per 29 a 
33. “Durant tot el partit vam 
anar per endavant amb avan-
tatge de 2 o 3 gols al primer 
temps que vam incrementar 
de 4 a 5 durant la segona part”, 
va explicar el tècnic montca·
denc, Dídac de la Torre, molt 
satisfet del joc del seu equip: 
“Estem treballant molt bé a 
nivell defensiu i comencem a 
recollir els fruits dels entre-
naments”. Aquest triomf, que 

situa els montcadencs quarts, 
passant per davant d’un rival di·
recte, els permet seguir lluitant 
per l’objectiu de jugar la fase 
d’ascens que disputaran els dos 
primers equips de cada grup. La 
Salle va aprofitar el parèntesi na·
dalenc per jugar el matx ajornat 
a la pista del Manyanet, on va 
guanyar per 21 a 28. Els homes 
de Dídac de la Torre van contro·
lar el partit des del principi –la 
primera meitat va acabar amb 
12·15– amb una bona defensa i 
una gran efectivitat en atac. El 
tècnic s’ha mostrat content pel 
rendiment de l’equip a la prime·
ra volta de la competició.

Femení. La Salle Iste es manté a 
la segona posició del Grup B de 
Primera Catalana amb 14 punts, 
a 4 de diferència respecte el lí·
der, l’OAR Gràcia de Sabadell. 
A la primera jornada del 2011, 
les noies d’Esperanza Hoyos van 
sumar una nova victòria sen·
se haver de suar la samarreta, 
ja que el Barberà –el cuer amb 
cap punt– es va presentar amb 
només 4 jugadores i l’àrbitre va 
donar els dos punts en joc per al 
conjunt local. A la propera jor·
nada, La Salle Iste es desplaçarà 
a la pista del Gavà, el penúltim 
classificat amb només 5 punts en 
vuit jornades.

Sílvia Alquézar  |  Redacció

HANDBOL

La Salle inicia la segona volta 
amb un triomf important a Lleida
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El Mausa va vèncer el Riudellots a casa en el primer matx del 2011 amb un gol al darrer minut
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La Salle masculí –a dalt– i La Salle Iste femení han començat la segona volta de les lligues

El Valentine no ha començat 
amb bon peu el 2011, ja que 
ha perdut els dos primers par·
tits del nou any. Els homes de 
Boris Balibrea, que van tancar 
el 2010 a tan sols un triomf 
del líder, han perdut contra el 
Minguella de Badalona per 92 
a 81 i davant del Sant Andreu 
per 87 a 97.  Al primer enfron·
tament, un parcial de 15 a 4 
als primers 5 minuts va con·
dicionar el desenvolupament 
del matx, en què el Montcada 
sempre va anar per darrera en 

el marcador. A la recta final, el 
Valentine semblava que podria 
remuntar, però una falta tèc·
nica va acabar per sentenciar 
l’electrònic a favor dels visi·
tants. Respecte al primer partit 
d’aquest any al pavelló Miquel 
Poblet, el jugador Xavi Car·
vajal reconeix que “ens vam 
anar alternant en el mar-
cador però ells van sumar 
punts amb més facilitat per-
què no vam estar prou durs 
en defensa”. Segons el tècnic, 
els jugadors montcadencs van 
notar la falta de ritme després 

del parèntesi nadalenc. “No 
hem entrenat com calia i des-
prés això es trasllada als par-
tits”, ha dit Balibrea, qui confia 
que les derrotes serveixin per 
fer reaccionar la plantilla i en·
trenar al màxim.
El Valentine ocupa la dese·
na posició del Grup Segon 
de la Copa Catalunya amb 
8 victòries i 7 derrotes, a dos 
triomfs del primer classificat. A 
la primera jornada de la sego·
na volta, els homes de Balibrea 
rebran la visita del Santa Colo·
ma, al tercer lloc.

el Valentine baixa posicions en 
perdre dos partits consecutius

BÀSQUET

Sílvia Alquézar  | Redacció

> el cK Montcada, cap de sèrie a la copa
El CK Montcada serà un dels quatre caps de sèrie a la Copa Catalana, des-
prés d’haver-se assegurat la quarta plaça abans que acabi la primera volta 
de la Lliga Nacional. Els montcadencs van superar el Sant Llorenç per 18 a 
15 en un matx en què van ser determinants les 6 cistelles de Marc Castillo. 
Els locals seran quarts a la lliga per la derrota del San Cugat a la seva visita a 
Castellbisbal per 16 a 13. A la foto, una jugada del darrer matx a casa | SA
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Sílvia Alquézar | Redacció

ESCACS

FUTBOL SALA

El Can Cuiàs està entre els 
equips que lluiten per les pla·
ces de dalt al Grup Quart de 
Primera Divisió. Els locals 
van vèncer La Sínia, el se·
gon, per 6·4. A la jornada se·
güent, els homes de Matías 

Ruiz no va poder superar el 
Sant Andreu, el líder sense 
cap punt perdut, per 4·2. El 
conjunt montcadenc té 19 
punts empatat amb l’Aigua·
freda, La Sardana i el San 
Lorenzo | SA    

La UE Montcada ha sumat 
el primer triomf de la nova 
temporada, en adjudicar·
se la fase territorial de la 
Copa Catalana. Al torneig, 
disputat el 16 de gener a les 
Cotxeres de Sants, el Mont·
cada A sortia en el rànquing 
número 4 a la Divisió d’Ho·
nor. Malgrat tot, els mont·
cadencs es van posar al 
capdavant de la classificació 
als primers compassos, un 

primer lloc que ja no van 
deixar escapar. El conjunt 
local està format per Marc 
Narciso, Jaime Cuartas, José 
M. Hernando, Arturo Vi·
darte i A. Randazzo. L’equip 
montcadenc va sumar un 
total de 27 punts, per davant 
de Foment, amb 26, i l’UGA 
amb 25’5 punts. La fase fi·
nal es disputarà el 23 de ge·
nenr al Golf Girona. Per la 
seva banda, el conjunt B del 
Montcada no va tenir el seu 

millor dia, quedant per sota 
del seu rànquing inicial. 
Després de la Copa, la UE 
Montcada centrarà els seus 
esforços en el Campionat 
de Catalunya per equips. A 

la primera ronda, el 29 de 
gener, el conjunt A visitarà 
l’UGA. L’equip montcadenc 
jugarà al pavelló Miquel Po·
blet els dissabtes a partir de 
les 16h.

Els locals tenen 19 punts empatats amb 3 equips

Els locals han guanyat la fase territorial de la copa

el can cuiàs es fica al 
grup dels capdavanters

La ue Montcada obté el 
primer triomf de l’any> L’elvira segueix líder imbatut a la lliga

L’Elvira-La Salle A masculí 
està fent una temporada 
rodona. Els montcadencs 
es troben a la primera po-
sició del Grup Tercer del 
Campionat de Catalunya 
sènior, amb 13 victòries 
i cap derrota. A les dues 
primeres jornades del 
2011, els locals van gua-
nyar el Bora-Bora per 69-41 i l’Esparraguera per 70 a 65  | SA  

El Can Cuiàs es troba entre els primers classificats del seu grup de Primera 
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> La Salle b inicia l’any amb una victòria
L’equip sènior B masculí de La Salle ha començat el 2011 
amb una victòria contundent a la pista de l’Alcover, el cuer 
del Grup B de la Tercera Catalana, per 21 a 41. Els montca-
dencs, entrenats per Pere Arbona, mantenen la tercera posi-
ció amb 13 punts | SA

> L’eF Montcada té un total de 16 punts 
L’equip sènior de futbol sala de l’EF Montcada està classificat 
a la sisena posició al Grup Quart de Segona Divisió, amb 16 
punts. Els locals han començat el 2011 amb un empat a casa 
contra el Can Calet a 3 gols i amb una victòria també a casa 
contra el San Sur B per 3-2 | SA
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Jaime Cuartas, amb el trofeu de la Copa, acompanyat pel president, A. Vidarte 
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> el can Sant Joan, desè amb 5 triomfs 
El sènior masculí del CEB Can Sant Joan és a la desena po-
sició del Grup Primer del Campionat de Catalunya, amb 5 
triomfs i 8 derrotes. Els locals van començar el nou any amb 
una victòria contra el Ronçana per 69-41 i una derrota a la 
jornada següent davant del Montmeló per 73 a 49 | SA
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L’Escola de Natació de 
Montcada ha començat 
amb bon peu al Campio·
nat Comarcal, amb 18 ne·
dadors montcadencs entre 
els tres primers classificats 
a la primera jornada, dis·
putada el 15 de gener a la 
piscina de Montcada Aqua. 
Els participants, entre les 
categories prebenjamí i 
cadet de les poblacions de 
Montcada, Ripollet, Cer·
danyola, Barberà i Badia, 
van haver de superar les 
proves de les modalitats de 
papallona i lliure. 

Els resultats. A la primera 
modalitat, cal destacar el 
primer lloc dels benjamins 
Marc Grau i Claudia Gar·
rote, l’aleví Daniel Gon·
zalo, la infantil Eva Coy i 
els cadets Léster Escrigas 
i Mireia Prats. En lliure, 
van arribar en primera 
posició la prebenjamí Na·
dia Misas i el cadet Léster 
Escrigas. D’altra banda, 

en segon lloc van arribar 
Claudia Garrote en lliure 
benjamí, el cadet Héctor 
Font en papallona, l’aleví 
Daniel Gonzalo en lliure i 
la infantil Eva Coy també 
en lliure. En tercera posi·
ció van acabar el benjamí 
Álvaro Castro i la preben·
jamí Nadia Misas en pa·

pallona, el benjamí Marc 
Grau en lliure i els cadets 
Héctor Font i Mireia Prats, 
en papallona. L’EN Mont·
cada ha fet un balanç posi·
tiu dels resultats. 
La segona jornada del 
Campionat Comarcal tin·
drà lloc el 5 de febrer a 
la piscina de Barberà. En 

aquesta competició, els 
nedadors hauran de supe·
rar les proves d’esquena i 
braça. Enguany, la final 
del torneig comarcal, orga·
nitzat pel Consell Esportiu 
del Vallès Occidental Sud 
amb el suport dels ajunta·
ments, es disputarà a Ri·
pollet el dia 9 d’abril.

NATACIÓ

Una de les nedadores de l’EN Montcada durant la prova de papallona que va tenir lloc el dia 15 a Montcada Aqua

Sílvia Alquézar | Redacció

El club local va col·locar 18 nedadors entre els tres primers classificats de les diferents categories

L’en Montcada obté bons resultats 
a la primera jornada comarcal

El Club Shi·kan Montca·
da ha guanyat tres meda·
lles de plata i una altra de 
bronze al Campionat de 
Catalunya de karate en 
les categories aleví, infantil 
i juvenil, disputat a Ber·
ga a final de l’any passat. 
Els juvenils Eric Puig, en 
menys de 55 quilos; Alba 
Teruel, en menys de 45 
quilos i Cristina Sánchez 
en menys de 53 quilos van 
acabar en segona posició. 
Per la seva banda, el tam·
bé juvenil Jordi Acedo va 

ser bronze en menys de 
55 quilos. D’altra banda, 
Adil Khella va ser el quart 
classificat a la categoria de 
combat sots·21 masculí 
al Campionat d’Espanya, 
que va tenir lloc a San·
tiago de Compostel·la al 
desembre passat. Pel que 
fa a la final corresponent 
a l’onzena edició de la Lli·
ga del Vallès, els resultats 
més destacats van ser els 
dos guardons d’or que van 
aconseguir en combat el 
prebenjamí Eric Ruiz i la 
infantil María Arroyo.

el Shi-kan guanya 
tres plates i un bronze

KARATE. CAMPIONAT CATALÀ

Sílvia Alquézar | Redacció
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el júnior A baixa al quart lloc 
en perdre amb el cerdanyola

L’equip júnior A del Va·
lentine ha baixat a la 
quarta posició al Grup Se·
gon del Nivell A, després 
de perdre contra l’Òpalo 
Cerdanyola per 59 a 67 
a l’última jornada. “Mal-
grat aquesta derrota, 
estem jugant a un nivell 
alt i estic molt content 
amb la feina de la plan-

tilla”, afirma l’entrenador, 
Beni López, qui només es 
lamenta del fet que “són 
pocs efectius i hem patit 
diverses lesions”. De fet, 
al darrer partit, el Montca·
da va viatjar amb només 6 
jugadors del primer equip, 
completant la resta de la 
convocatòria amb nois del 
júnior B. Cara a aques·
ta temporada, l’objectiu 

és quedar el més a dalt 
possible. “Ens agradaria 
poder fer fases”, explica 
el tècnic. El júnior A està 
format per nois de 16 i 17 
anys formats tots al plan·
ter del Valentine. “Tots 
són molt bons jugadors, 
ja que qualsevol pot ser 
titular”, destaca López, 
qui assegura que hi ha 
molt ambient al grup.

Sílvia Alquézar  | Redacció

El conjunt sots·21 masculí 
de l’Elvira·La Salle es tro·
ba a la quarta posició al 
Grup Segon de Nivell B, 
amb 8 victòries i 4 derro·
tes. L’equip de Mas Ram·
pinyo està a només dues 
victòries dels dos primers 
classificats, el Sant Josep 
Obrer i el Sentmenat. 
Els montcadencs van 
guanyar el primer matx 
del 2011 davant de Les 
Franqueses C, el penúltim 
de la taula, per només un 
punt de diferència, 55 a 54, 
en un partit molt intens. A 
la darrera jornada de l’any 
passat, els nois van caure a 
la pista del Regina Carme·
lí, empatats amb els mont·
cadencs a la classificació, 
per 13 punts de diferència 
(42 a 29).

Al pròxim enfrontament, 
l’Elvira·La Salle es des·
plaçarà a la pista del CB 
Viladecavalls, amb 6 vic·
tòries i 6 derrotes a la sete·
na posició. 

el sots-21 masculí 
és quart al nivell b

FUTBOL SALA. AE ELVIRA-LA SALLE

Sílvia Alquézar  | Redacció

>  el cadet del ceb can Sant Joan 
inicia la fase regular al nivell b-1 
El conjunt cadet masculí del CEB Can Sant Joan ha jugat la 
primera jornada a la fase regular del Nivell B-1, on ha quedat 
enquadrat al Grup Tercer. Els montcadencs han debutat amb 
bon peu, ja que han guanyat el Vilassar per 42 a 31. Al pròxim 
matx, l’equip local visitarà la pista del Bàsquet Neus  | SA
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L’Elvira va superar Les Franqueses 
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El júnior A està a dalt a la taula
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BÀSQUET. CB MONTCADA

L’equip de Beni López, al Grup Segon del Nivell a, va caure per 59 a 67

La Joventut Atlètica Mont·
cada (JAM) ha guanyat 
tres medalles al Circuit 
Comarcal de cros que, 
com cada any, ha constat 
de 4 competicions. Tots els 
guardons es van aconse·
guir a la categoria infantil. 
Yeli Sagna va obtenir pu·
jar al més alt del podi i el 
seu company d’equip Joan 

Riera va acabar en segona 
posició. En femení, Paula 
Molina va obtenir la me·
dalla de bronze.
La JAM participarà el 
pròxim 30 de gener al 
Campionat de Catalunya 
de cros per a atletes fede·
rats, que es disputarà a 
Granollers. Aquesta prova 
posarà el punt i final a la 
temporada de crossos.

La JAM puja a 3 podis 
al circuit comarcal

ATLETISME. CROS

Sílvia Alquézar | Redacció
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FUTBOL. EF MONTCADA

el femení treballa per consolidar 
el grup en el seu primer any

L’EF Montcada ha creat 
aquesta temporada un 
equip infantil·cadet femení, 
que dirigeix Aída Puertas. 
Els resultats no són bons, 
ja que ocupen l’última po·
sició al Grup Primer de la 
categoria. “Però això no 
importa, el nostre objec-
tiu és consolidar el grup 
i que les noies vagin ad-
quirint alguns coneixe-
ments i millorant la tèc-
nica individual”, explica 
l’entrenadora, qui s’ha mos·
trat contenta amb el treball 
de la plantilla, tot i que 
reconeix que les jugadores 
“estan en una edat difícil 
–entre els 13 i els 15 anys– i 
cal tenir paciència”. A les 
darreres jornades, l’equip 
va perdre contra el Marto·
relles per 0·5 i a Santa Per·
pètua per 20 a 1.

Juvenil. L’equip juvenil de 
l’EF Montcada és el líder 
del Grup 25 de Segona 
Divisió amb 31 punts, em·
patat amb la Penya Barce·
lonista de Sant Celoni. Els 
locals porten una ratxa 
molt positiva, que també 
s’ha mantingut en els inicis 
del 2011 amb dues noves 
victòries. Els nois de Ma·
nuel Jiménez van superar 
el Santa Perpètua B per 2·0 
i, a la jornada següent, van 
superar el Sant Fost per 1  
gol a 3. 
La lluita per la primera 
posició és molt aferrissa·
da. En el pròxim matx, 
els montcadencs rebran 
la visita a l’estadi de la Fe·
rreria del Mollet, el tercer 
classificat amb 25 punts. 
S’enfrontaran l’equip més 
golejador –l’EF Montcada– 
contra el menys golejat.

Sílvia Alquézar | Redacció

El juvenil és el líder del Grup 25 de Segona Divisió amb 31 punts, empatat amb la penya B. Sant celoni

L’objectiu de l’infantil-cadet és aprendre i consolidar el grup creat enguany   
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El CD Montcada segueix 
immers en la seva lluita 
per reduir la diferència de 
set punts amb el primer 
classificat al Grup Setè de 
Primera Divisió, el Parets. 
Els verds són a la segona 
posició amb 30 punts, em·
patats amb l’Atlètic Vallès. 
Els locals van començar 
el 2011 amb una derrota 
en el seu desplaçament al 
camp del Mollet, on van 

perdre per 2·0 contra el 
cinquè classificat. A la set·
mana següent, els homes 
d’Íñigo Irisarri van gole·
jar el Palau Solità i Plega·
mans, en zona de descens, 
per 6·1.
Aquesta és la primera tem·
porada del conjunt del CD 
Montcada a la categoria. 
L’objectiu de l’entitat és 
consolidar l’equip i, si es 
pot, aconseguir l’ascens a 
Preferent.

el cD Montcada, segon  
a set punts del primer

FUTBOL JUVENIL

Sílvia Alquézar | Redacció

L’equip juvenil de l’FS 
Mausa ha sumat dos 
triomfs importants en 
l’inici del 2011. Els mont·
cadencs van superar el 
Sagarra, el cuer amb cap 
punt, per 5·6 i, una setma·
na abans, van guanyar La 
Unión per 8 a 6. El con·
junt local es troba a la des·
ena posició del Grup Sisè 
de la Lliga Nacional amb 

13 punts. L’objectiu del 
Mausa és mantenir l’equip 
sense problemes a la màxi·
ma categoria. De fet, no 
serà una tasca fàcil ja que 
tots els rivals tenen un ni·
vell molt elevat. Els locals 
hi són a tan sols dos punts 
del penúltim classificat, el 
Rapid Santa Coloma, que 
ocupa una de les dues pla·
ces del descens a la Divisió 
d’Honor.

el juvenil obté dues 
victòries importants

FUTBOL SALA

Sílvia Alquézar | Redacció

El juvenil de La Salle no va poder vèncer el Barça, el líder de la Lliga Catalana
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El conjunt juvenil del Mausa lluita per consolidar-se a la màxima categoria

el juvenil és novè en l’inici
de la segona volta de la lliga 

L’equip juvenil de La Salle, 
entrenat per Jaume Puig, 
ocupa la novena posició 
de la Lliga Catalana amb 
6 punts en l’inici de la se·
gona volta, amb 2 partits 
guanyats, 2 empatats i 8 
perduts. Els montcadencs 
van començar el 2011 
amb una derrota davant 
del Barça, el líder amb 22 
punts i només una derrota, 
per 25 a 37. Pel que fa al 
darrer matx de l’any pas·

sat, el conjunt local va cau·
re contra La Roca per 32 
a 41. A la primera volta, 
l’equip juvenil ha perdut 
diversos partits per molt 
poca diferència com va ser 
contra el Palautordera, La 
Salle Bonanova i el Sant 
Martí. D’aquesta primera 
ronda, també va ser des·
tacat l’empat a 38 gols que 
va aconseguir davant del 
Granollers, el segon classi·
ficat, amb 19 punts empa·
tat amb La Roca.

Sílvia Alquézar | Redacció

HANDBOL. CH LA SALLE

L’equip local va perdre contra el Barça per 25 a 37 al primer matx de l’any
L’equip aleví de l’AE Can 
Cuiàs es troba a la cinque·
na posició al Grup Segon 
de Segona Divisió, amb 
24 punts. Els montcadencs 
van començar el nou any 
amb una derrota a la pista 
del Sol Casagemas per 6 a 
4. El conjunt local va ob·
tenir el primer triomf del 
2011 a la jornada següent 
en superar l’Atlètic Premià 
per un contundent 11 a 1. 
El Can Cuiàs suma un to·
tal de 8 victòries i 5 derro·
tes a la lliga | SA

FUTBOL SALA

el can cuiàs 
aleví ocupa 
el cinquè lloc 

L’aleví és cinquè a Segona Divisió

El juvenil del CD Montcada lluita aquesta temporada per ascendir a Preferent
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>  Seleccions 
catalanes

La selecció catalana ju-
venil femenina, amb la 
montcadenca Patrícia Es-
pínola, ha acabat en cin-
quena posició a la Copa 
d’Espanya. Tot i no pujar 
al podi, el combinat cata-
là ha aconseguit l’ascens 
al Campionat d’Espanya. 
D’altra banda, la selecció 
infantil femenina, on juga 
la montcadenca Paula 
Andrés –a la foto–, s’ha 
classificat a l’onzè lloc al 
Campionat d’Espanya | SA
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Pep Martínez 
Agitador de consciències. És l’ànima màter del cicle ‘Coses que passen’ que torna al Kur-
saal el primer dimarts de cada mes per narrar històries que fan pensar, amenitzades per música 
en directe i lectures de poesia. Aquesta tercera temporada, Pep Martínez (Caudete, Albacete, 
1930) aparca el to més dramàtic per donar cabuda al sentit de l’humor. Aquest conegut activista 
social i cultural de Can Sant Joan reconeix que té més ganes de riure des que ha superat el càn-
cer de colon que l’ha deixat fora de circulació un any. Encara se li nota que va ser mossèn, però 
no dels convencionals, sinó d’aquella fornada de capellans obrers que als anys seixanta i setanta 
van saber connectar amb la realitat de la gent que arribava del sud d’Espanya. La recuperació 
del Kursaal com a equipament va ser l’última de les conquestes veïnals en què va participar. “La 
pròxima ha de ser la marxa de la fàbrica Lafarge”, afirma amb esperança.

“Hem de tornar a lluitar 
per l’interès col·lectiu”

-Hi haurà canvis en la nova tempo-
rada del cicle ‘Coses que passen’?
Intentaré continuar removent cons-
ciències, però amb menys drama-
tisme i una mica més d’humor. 
Moltes persones del públic em 
comentaven que sortien aclapara-
des per la duresa de les històries, 
algunes reals, d’altres inventades. 
Prometo que a partir d’ara també 
hi haurà espai per a l’humor. M’he 
adonat que després de superar la 
malaltia, tinc més ganes de riure 
que abans.
La fe l’ha ajudat a passar aquest 
tràngol?
La veritat és que la mort no em fa 
por. Per a mi és un viatge a una altra 
vida on retrobaré familiars i amics. 
He estimat i he conegut la felicitat, 
ja he viscut prou! –pensava en els 
moments més crítics de la malaltia. 
Però quan em deixava anar, sen-
tia dins meu el deure de lluitar per 
la meva vida. Suposo que vaig fer 

aquesta reflexió perquè sóc creient.
-Forma part d’una fornada de ca-
pellans que van tenir un paper de-
tacat en els barris obrers als anys 
seixanta i setanta.
A Can Sant Joan, igual que a molts 
barris obrers de Catalunya, la parrò-
quia es va convertir en un referent 
per als veïns, bona part dels quals 
provenien del sud d’Espanya. El 
rector d’aleshores i amic meu de 
tota la vida, Sebastià Heredia, i jo, 
que feia de vicari, vam fundar la 
Hoja Informativa, vam impulsar la 
creació d’una biblioteca i una esco-
la, vam cedir un local al CEAV i, en 
definitiva, vam establir una sintonia 
molt gran amb la gent.
-Quins eren els principals proble-
mes que afectaven al barri?
A banda de la falta d’equipaments 
i serveis, un dels problemes era 
que no existia un sentiment de per-
tinença al poble. La gent se sentia 
de fora i Can Sant Joan era només 

el lloc on anava a dormir. Això va 
anar canviant, sobretot gràcies a la 
tasca de l’AV, que va aglutinar gent 
de molt diversa procedència amb 
un mateix objectiu: aconseguir un 
barri més digne.

-Quines mobilitzacions recorda es-
pecialment?
Van ser anys d’una gran implica-
ció per part dels veïns en què vam 
aconseguir que s’asfaltessin els 
carrers,  que es posessin tanques 
de protecció a les vies de tren i que 
s’obrissin un dispensari i una esco-
la de primària. Una de les últimes 
lluites va ser la recuperació del Kur-

saal com a equipament. La pròxima 
ha de ser la marxa de la fàbrica La-
farge per convertir els terrenys  en 
una gran zona verda.
-Per què ara costa tant que la ciu-
tadania sorti al carrer a protestar?
La gent ha entès malament la demo-
cràcia. Democràcia no vol dir votar 
cada quatre anys i despreocupar-se 
de tot el que passa, sinó vetllar per-
què els líders que hem escollit facin 
bé la seva feina. D’altra banda, la 
gran majoria de les associacions 
de veïns han passat de ser motors 
de canvi a peces manipulables que 
reben ajuts mentre siguin submises 
amb el poder i només es dediquin a 
organitzar festes i banquets, tal com 
feien abans dels anys setanta.
-Quin futur ens espera si continua 
aquesta paràlisi moral i social?
“El campi qui pugui” ens conduirà 
al desastre. Ens enfrontem a la con-
centració d’un gran poder a mans de 
quatre o cins empreses, les decisions 

de les quals poden fer que un país 
s’ensorri, deixant milers de famílies 
sense res. Davant d’això la nostra ca-
pacitat individual no val res. Han de 
sorgir nous líders i hem de tornar a 
lluitar per l’interès col·lectiu.
Per què va renunciar a ser capellà? 
Per profunds desacords amb la je-
rarquia eclesiàstica espanyola que 
va atacar frontalment el moviment 
al qual jo pertanyia, la Joventut 
Obrera Cristiana (JOC). Volíem edu-
car els joves de cara a fer valer els 
seus drets i també els seus deures 
a tot arreu. Una altra raó de pes és 
que jo defensava que els capellans 
es poguessin casar, tal com vaig fer 
poc després de renunciar. Molts 
com jo van plegar.
-S’ha penedit d’aquesta decisió? 
No, mai. Com a seglar puc ser més 
coherent amb les meves conviccions 
cristianes, sense xocar constantment 
amb el discurs oficial de l’església 
amb el qual no estic d’acord.

“Ens enfrontem a la 
concentració d’un 
gran poder a mans de 
només quatre o cinc 
empreses”
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